

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချို အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီး သွားရောက်မည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ
သမ္မတ ရှာရီ ရမ် နက်သ် ကိုဗဒ်ဒ်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ မကြာမီကာလအတွင်း အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံသို့ တရားဝင်
ချစ်ကြည်ရေးခရီး သွားရောက်မည်ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် e-Government ညီလာခံနှင့် ကွန်ပျူတာနည်းပညာပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်မိန့်ခွန်းပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် e-Government ညီလာခံနှင့်
ကွန်ပျူတာနည်းပညာပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့
နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်
ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ (MICC-II)၌ ကျင်းပရာ
e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီနာယက နိုင်ငံတော်၏
အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်
မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ
ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ
ဥပဒေဆိုင်ရာရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်
ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ e-Government ဦးဆောင်
ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဦးမင်းသုနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်၊
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်၊
ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ
ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ အဂတိလိုက်စား
မှုတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီ
ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်

ဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီး
အကဲများနှင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာ
အသင်းချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်
များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်နှင့် မြန်မာ
နိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်တို့မှနာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌများ၊
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်များ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၊
နည်းပညာကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပညာရှင်များ၊
ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဖွင့်လှစ်ပေး

ရှေးဦးစွာ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် e-Government
ညီလာခံနှင့် ကွန်ပျူတာနည်းပညာပြပွဲ အခမ်းအနားကို
e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်
ကြသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသုနှင့် ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်
နာယက ဦးသိန်းဦး၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်၊ Huawei
Technologies (ရန်ကုန်) ကုမ္ပဏီလီမိတက် အမှုဆောင်
အရာရှိချုပ် Mr. Ding Zhao Yi၊ MyanTel Holdings ဥက္ကဋ္ဌ
ဒေါက်တာကျော်ထူးလင်းနှင့် Oracle Corporation အကြီး
တန်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr. Chung Heng Han တို့က open
ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၁*



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် e-Government ညီလာခံနှင့်
ကွန်ပျူတာနည်းပညာပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။



အခု နည်းပညာတွေနဲ့ပတ်သက်လို့
တတ်နိုင်သမျှ မြန်မာပြုတာကို
လိုလားပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့
အခုအင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားနဲ့ အများ
ကနေ သုံးနေတယ်ဆိုတာ လက်ခံပါ
တယ်။ တစ်ကမ္ဘာလုံးကလည်း ဒီလိုပဲ
သုံးနေတာပါ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့
ရဲ့ ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ ဒါတွေနဲ့
ပတ်သက်လို့ အဓိပ္ပာယ်ကို နားလည်စေ
ချင်ပါတယ်။ အဓိပ္ပာယ်ကို နားလည်မှ
တကယ်ပဲပါဝင်နိုင်မှာလို့ ကျွန်မဒီလိုပဲ
ယူဆပါတယ်။



C B BANK

Best SME Bank in Myanmar
ASIAN BANKING & FINANCE (ABF) 2019

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတိုးချဲ့ရန်အတွက်
CB BANK ၏ SME Financing Package
ဝန်ဆောင်မှုများကိုအမြန်ဆုံးရယူလိုက်ပါ.....

Scan Me!


www.cbcbank.com.mm Contact Center: (95-1) 2317770



★ ရှေ့ဖွဲ့မှ
 ထို့နောက် Augmented Reality ကွန်ပျူတာနည်းပညာဖြင့် ဖန်တီးပုံဖော်ထားသော ကနောင်မင်းသား၏ ပုံရိပ်များကို လက်ရှိအပြင်ကမ္ဘာနှင့် ရောယှက်ကာ ပုံဖော်ထားသည့် နည်းပညာကိုပြသသည်။

မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသုနှင့် ဦးသန့်စင်မောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာ အသင်းချုပ်နာယက ဦးသိန်းဦးနှင့်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်၊ Augmented Reality ကွန်ပျူတာ နည်းပညာဖြင့် ပုံဖော်ထားသည့် ကနောင်မင်းသား ပုံရိပ်နှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ နာယက နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အဖွင့် မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် “ကျွန်မတို့ရဲ့ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အီလက်ထရွန်နစ်အစိုးရညီလာခံနှင့် အိုင်စီတီပြပွဲ (နေပြည်တော်) အခမ်းအနားကို ကြွရောက်လာတဲ့ ဧည့်သည်တော်များ အားလုံးကို ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်ပါတယ်။ ဒီဟာနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်မပထမဦးဆုံးပြောရမယ့်အရာက ကျွန်မတို့အခုနည်းပညာတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ တတ်နိုင်သမျှ မြန်မာမှုပြုတာကို လိုလားပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ အခုအင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားနဲ့ အများကနေသုံးနေတယ်ဆိုတာ လက်ခံပါတယ်။ တစ်ကမ္ဘာလုံးကလည်း ဒီလိုပဲ သုံးနေတာပါ။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့ရဲ့ ပြည်သူလူထုအနေနဲ့ ဒါတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့အဓိပ္ပာယ်ကို နားလည်စေချင်ပါတယ်။ အဓိပ္ပာယ်ကိုနားလည်မှ တကယ်ပင်ဝင်နိုင်မှာလို့ ကျွန်မဒီလိုပဲ ယူဆပါတယ်။ တတ်နိုင်သရွေ့တော့ ကျွန်မတို့က မြန်မာမှုပြုစေချင်ပါတယ်။ အခုချက်ချင်း သိပ်ပြီးတော့တိကျပြီး မှန်ကန်တဲ့ဝေါဟာရရှာလို့ မတွေ့ဘူးဆိုရင် သုံးရင်းနဲ့တပြည်းဖြည်းထပ်ပြီး ပြုပြင်လိုရပါတယ်။ အဲဒါကိုတော့ အားလုံးကိုအားကိုးချင်ပါတယ်။ ဒီဟာကို တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။ မြန်မာမှုပြုပါ။ ဒါမှ ကျွန်မတို့ပြည်သူတွေ အားလုံးကနေ တဖြည်းဖြည်းနည်းပညာတွေနဲ့ ယဉ်ပါးလာအောင် ပညာတတ်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် e-Government ညီလာခံနှင့် ကွန်ပျူတာနည်းပညာပြပွဲတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

တွေ၊ ကျွမ်းကျင်သူတွေအတွက်သာ မဟုတ်ဘူး။ ပြည်သူအားလုံးအတွက် ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို ထင်ရှားစေချင်ပါတယ်။

လွယ်ကူလျင်မြန်လာစေ
 အီလက်ထရွန်နစ် အစိုးရ (e-Government)ကို အကျိုးတရားများစွာကို ရည်ရွယ်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရရဲ့ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မှုများ လွယ်ကူလျင်မြန်လာစေဖို့၊ လုပ်ငန်းများ ပိုမိုတွင်ကျယ်စေဖို့၊ ဆုံးဖြတ်ချက်များ မှန်မှန်ကန်ကန်နဲ့ မြန်မြန်ဆန်ဆန် ချနိုင်ဖို့၊ ဝန်ဆောင်မှုပေးရာမှာ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ ပြည်သူတွေရဲ့လိုအပ်ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းပေးရာမှာ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိစွာ၊ တုံ့ပြန်မှုအားကောင်းစွာနဲ့ လျင်မြန်စွာ ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်စေဖို့၊ ပြည်သူများရဲ့ လူမှုစီးပွားဘဝတွေ ဖွံ့ဖြိုးလာစေဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ e-Government ကိုအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် အစိုးရနဲ့ပြည်သူ၊ အစိုးရနဲ့စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ အစိုးရဌာန

အချင်းချင်း၊ အစိုးရနဲ့နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ အကြား ဝေးကွာမှုတွေ လျော့ကျလာပြီး အစိုးရဌာနများနဲ့ဆက်ဆံဆောင်ရွက်တဲ့ကိစ္စတွေ လွယ်ကူလျင်မြန်လာစေမှာဖြစ်ပါတယ်။

အလွန်အရေးပါ
 e-Government ဟာ တိုင်းပြည်ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေဖို့ စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်တဲ့အရာ (Enabler) တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့လိုအပ်နေတဲ့နိုင်ငံရဲ့ ရေရှည်တည်တံ့တဲ့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကိုရရှိဖို့၊ ဆင်းရဲမှုတွေ လျော့ချနိုင်ဖို့အတွက် e-Government အကောင်အထည်ဖော်မှုများက အလွန်အရေးပါပါတယ်။ e-Government ရဲ့အကျိုးသက်ရောက်မှုကလည်း အလွန်ပဲများပါတယ်။ ဒါကြောင့် e-Government ကဏ္ဍတိုးတက်မှုရရှိရင် ပြည့်စုံတဲ့ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလို ပြောလို့ မရတော့ပါဘူး။ အခုဆိုရင် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့က e-Government ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို တိုင်းတာတဲ့ ဖွံ့ဖြိုးမှုညွှန်းကိန်း (development indicator) တစ်ခု

အဖြစ် သတ်မှတ်ထားပါတယ်။ အဲဒီ e-Government ဖွံ့ဖြိုးမှုညွှန်းကိန်းကို အွန်လိုင်းဝန်ဆောင်မှုများညွှန်းကိန်း၊ ဆက်သွယ်ရေး တယ်လီကွန်မြူနီကေးရှင်း အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ညွှန်းကိန်းနဲ့ လူသားစွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုညွှန်းကိန်းဆိုတဲ့ ညွှန်းကိန်းသုံးခုကို အသုံးပြုပြီး တိုင်းတာတွက်ချက်တာကိုတွေ့ရှိရပါတယ်။ လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံရဲ့ e-Government ညွှန်းကိန်းကို ကြည့်ရင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်က နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၃ နိုင်ငံအနက် အဆင့် (၁၆၉)၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှာ အွန်လိုင်းဝန်ဆောင်မှုများနဲ့ ဆက်သွယ်ရေး အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ အထူးသဖြင့် မိုဘိုင်းဆက်သွယ်ရေးမှာ တိုးတက်လာလို့ (၁၅၇) အဆင့်ကို တိုးတက်လာခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ညွှန်းကိန်းတန်ဖိုးတွေဟာ အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံတွေနဲ့ နှိုင်းယှဉ်ကြည့်ရင်တော့ ဒေသရဲ့ ပျမ်းမျှအောက်ရောက်နေသေးတာကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ဒီထက်ပိုပြီး အရှိန်အဟုန်နဲ့ ကြိုးပမ်းကြဖို့ လိုသေးတယ်ဆိုတာကို ပြသနေတာပါ။

အဲဒီဟာကတော့ ကျွန်မတို့ဒီကဏ္ဍမှာ တင်မဟုတ်ပါဘူး။ ဥပမာ-ပညာရေးတို့၊ တခြားကဏ္ဍမှာလည်း ကမ္ဘာ့အဆင့် တက်လာတယ်ဆိုပေမယ့် အာဆီယံအဆင့်မှာကျတော့ ကျွန်မတို့မတက်လာတဲ့အပြင် တစ်ခါတလေ ကျတောင်ကျသွားတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အဲဒါဘာကိုပြနေသလဲဆိုတော့ ကျွန်မတို့အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေက ကျွန်မတို့ထက် တိုးတက်မှုမြန်တယ်ဆိုတာကို ပြနေတာပါ။ ကျွန်မတို့က တိုးတက်မှုရဲ့ မလုံလောက်ဘူး။ တိုးတက်မှုမြန်ဆန်ဖို့ရာ အရေးကြီးပါတယ်။ အဲဒီဟာအတွက်လည်း e-Government အစီအစဉ်ကနေပြီး တော့ အထောက်အကူပေးလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်မတို့မျှော်လင့်ပါတယ်။

ခရီးရှည်ကြီးတစ်ခု
 အားလုံးသိပြီး ဖြစ်တဲ့အတိုင်း e-Government ဆိုတာ ခရီးရှည်ကြီးတစ်ခုပါ။ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ဒီခရီးရှည်ကြီးကို အောင်မြင်စွာသွားနိုင်ဖို့အတွက် ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံဦးဆောင်သူများရဲ့ အမြော်အမြင် (vision)နဲ့ ခေါင်းဆောင်မှု၊ ဦးဆောင်မှု (leadership)က အလွန်အရေးကြီးပါတယ်။ လိုအပ်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းများ ဖွဲ့စည်း တည်ဆောက်မှုတွေကိုလည်း လုပ်ဆောင်ဖို့လိုတာကြောင့် e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ၊ e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီနဲ့ လုပ်ငန်းအလိုက်ဆက်ဆံကော်မတီများကိုလည်း ဖွဲ့စည်းပေးထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ အစိုးရပိုင်းသာမက ပုဂ္ဂလိကဘက်ကလည်း ပါဝင်ကူညီနိုင်အောင် လုပ်ငန်းကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းရာမှာ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နဲ့ တက္ကသိုလ်များကိုလည်း ပါဝင်ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့ပါတယ်။

အခုဆိုရင် e-Government အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ လိုအပ်တဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံများကိုလည်း

တည်ဆောက်ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနများအချင်းချင်းချိတ်ဆက်ထားတဲ့ ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်ကိုလည်း တည်ဆောက်ထားပြီးပါပြီ။ အစိုးရဝန်ကြီးဌာနများရဲ့ အချက်အလက်များကို လုံခြုံစွာသိမ်းဆည်းထားနိုင်ဖို့၊ ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ဖို့အစိုးရဒေတာ စင်တာတစ်ခုတည်ဆောက်သွားနိုင်ဖို့လည်း စီမံဆောင်ရွက်နေပါပြီ။ အရေးကြီးတဲ့ ဥပဒေဒီဒင်းမှာလည်း e-Government အတွက် လိုအပ်နေတဲ့ ဥပဒေတချို့ကို ပြဋ္ဌာန်းထားပြီးဖြစ်သလို ဆိုက်ဘာပြစ်မှုများ ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ ဒေတာလုံခြုံရေးဆိုင်ရာဥပဒေတွေ ဥပဒေများကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းနိုင်ဖို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြပါပြီ။ e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ ဌာနများအလိုက်၊ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်များအလိုက် ဆောင်ရွက်နေတာတွေရှိသလို အစိုးရဝန်ထမ်းများရဲ့ အိုင်စီတီကျွမ်းကျင်တတ်မြောက်မှုစွမ်းရည်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့အတွက် ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်နဲ့ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆပ်ကော်မတီတို့ကလည်း ဝန်ထမ်းများကို အခြေခံအိုင်စီတီကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာသင်တန်းများ ပို့ချပေးနေပြီဖြစ်ပါတယ်။ အထူးပြုနည်းပညာကျွမ်းကျင်မှုများအတွက်လည်း ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှာ အထူးပြုသင်တန်းတွေကို အခါအခွင့်သင့်သလို ပို့ချဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ အစိုးရဌာနအသီးသီးအနေနဲ့ e-Government ကို အကောင်အထည်ဖော်ရာမှာ အစိုးရရဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်များနဲ့ အလုပ်လုပ်ကိုင်တဲ့ ပုံစံတွေကိုလည်း တိုးတက်နေတဲ့ နည်းပညာများနှင့်အညီ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်တဲ့ ပုံစံတွေနဲ့ပြောင်းလဲသွားကြရမှာပါ။ ဒီလိုလိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် မပြောင်းလဲနိုင်ရင် e-Government မအောင်မြင်နိုင်ကြောင်း သတိပြုကြဖို့ မှာကြားလိုပါတယ်။

ပိုမိုမြန်ဆန်အဆင်ပြေချောမွေ့
 အများပြောနေကြတဲ့ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့ပြောင်းလဲခြင်း (Digital Transformation) ဆိုတာက ကျွန်မတို့ အခုနေထိုင်နေတဲ့ လူမှုပတ်ဝန်းကျင်မှာ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကိုသုံးပြီး လုပ်ငန်းတွေ ပိုမိုမြန်ဆန်အဆင်ပြေချောမွေ့ဖို့ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် လူတိုင်းနီးပါး Smart Phone တွေ သုံးလာနိုင်တဲ့အတွက် ဖုန်းကနေ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ဆက်သွယ်နိုင်တယ်။ သတင်းအချက်အလက်တွေပို့နိုင်တယ်။ ရောင်းတာ၊ ဝယ်တာတွေ လုပ်နိုင်တယ်စသည်ဖြင့် နေ့စဉ်လူမှုဘဝ လုပ်ငန်းတော်တော်များများကို ဖုန်းတွေနဲ့ မြန်မြန်ဆန်ဆန်နဲ့ အဆင်ပြေပြေ ဆောင်ရွက်လာနိုင်တာတွေ ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆို Smart Phone တွေဟာ စံလို့ပြောမထားပေမယ့် စံတစ်ခုဖြစ်နေတဲ့ လက်တွေ့အားဖြင့် ပကတိအရှိတရား (de-facto) Digital Platform တစ်ခုဖြစ်လာပြီး Smart Phone တွေကို အသုံးပြုပြီး အစိုးရဝန်ဆောင်မှုတွေကို ဘယ်လိုလွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ပေးနိုင်မလဲဆိုတာကို စဉ်းစားပြီး e-Government လုပ်ငန်းတွေ Digital Platform ပေါ်ရောက်အောင် ရွှေ့ပြောင်းကြဖို့ မှာကြားလိုပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ တစ်ဆက်တည်း ပြောချင်တာကတော့ အခုလို Smart Phone တွေနဲ့ စာမျက်နှာ ၄ သို့ ★



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသု၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ် နာယကဦးသိန်းဦး၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်၊ Huawei Technologies (ရန်ကုန်) ကုမ္ပဏီလီမိတက်အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် Mr.Ding Zhao Yi MyanTel Holdings ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာကျော်ထူးလင်းနှင့် Oracle Corporation အကြီးတန်းဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Mr.Chung Heng Han တို့က စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် e-Government ညီလာခံနှင့် ကွန်ပျူတာနည်းပညာပြပွဲ အခမ်းအနားကို open ခလုတ်နှိပ်ဖွင့် လှည့်ပေးကြစဉ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဧည့်သည်တော်များ၊ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ

အင်တာနက်ကို သုံးစွဲနေရာမှာ အသုံးပြုနေကြတဲ့ Mobile SIM Card ကိစ္စပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ Online ဝန်ဆောင်မှုတွေကို သုံးစွဲကြတဲ့အခါ Mobile ဖုန်းနံပါတ်ကို အသုံးပြုပြီး Authenticate သုံးစွဲသူ မှန်ကန်ကြောင်း စိစစ်သက်သေခံတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ပြုလုပ်ကြရပါတယ်။ ဒီလို အသုံးပြုကြရာတဲ့အခါမှာ မိမိဖြစ်ကြောင်း မဖော်ပြဘဲ၊ အမျက်အမှောင့်လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လို့သူ၊ ဆိုက်ဘာပြစ်မှု ကျူးလွန်လို့သူတွေက SIM Card Registration လုပ်ငန်းစဉ်ရဲ့အားနည်းချက်ကို အသုံးပြုပြီး သတင်းတူသတင်းမှားတွေဖြန့်ဝေခြင်း၊ အမှန်းစကားတွေဖြန့်ဝေခြင်း၊ ဆိုက်ဘာပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်း စတာတွေကို ကျူးလွန်နေကြပါတယ်။ ဒီလိုဖြစ်စဉ်တွေကို ထိန်းကျောင်းဖို့ SIM Registration လုပ်ငန်းစဉ်ကို ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းနဲ့အညီ စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ အသိအမြင်နဲ့ တာဝန်ခံမှုရှိတဲ့ တာဝန်ခံပြည်သူတွေအနေနဲ့ SIM Registration လုပ်ငန်းစဉ်မှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါတယ်။ ပြည်သူတွေ ပူးပေါင်းပါဝင်ပါမှ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပါအဝင် နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တိုးတက်ရေးတွေအတွက် အထောက်အကူဖြစ်မှာမို့ ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်တာဖြစ်ပါတယ်။

တစ်ခါတည်း ပြောရမယ်ဆိုရင် ကိုယ်ကအပြစ်မလုပ်ထားဘူး၊ မဟုတ်တာမလုပ်ထားဘူးဆိုရင် အခုစည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်းတွေကို လိုက်နာဖို့ရာ ဘာမှ ဝန်လေးစရာမလိုပါဘူး။ ကိုယ်ဟာ ဘယ်သူလဲဆိုတာ ဖုံးဖိထားဖို့ ရည်ရွယ်ချက်ရှိတယ်။ ဖုံးဖိထားဖို့ လိုနေပြီဆိုတည်းက တစ်ခုခုတော့ မမှန်ဘူးဆိုတာ ကျွန်မတို့ ခန့်မှန်းလို့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ အပြစ်မရှိတဲ့ ပြည်သူများ၊ ရိုးရိုးသားသား ဖုန်းတွေကို သုံးစွဲနေတဲ့ပြည်သူများအနေနဲ့ အခု ကျွန်မတို့ရဲ့ ထုတ်ထားတဲ့ ညွှန်ကြားချက်နဲ့ကိုက်ညီစွာ SIM Card တွေကို မှတ်ပုံတင်ပါလို့ ကျွန်မအနေနဲ့ တိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

အစိုးရကနေ နိုင်ငံသားတွေ သိသင့်တဲ့အချက်အလက်တွေ၊ အကျိုးကျေးဇူး ရရှိစေမယ့် အချက်အလက်တွေကို အများသိအောင် ထုတ်ပြန်ပေးတဲ့စနစ် (Open Data System) ကိုလည်း ရှေ့ဆက်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အွန်လိုင်းမှာ အသုံးပြုတဲ့ အခါ ကိုယ့်ရဲ့သက်သေခံလက်မှတ်အဖြစ် အသုံးပြုနိုင်မယ့် အီလက်ထရွန်နစ်

သက်သေခံလက်မှတ် (Certification Authority - CA, Digital Signature) ကိုလည်း မကြာမီ ထုတ်ပေးနိုင်ဖို့စဉ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာ အသုံးပြုပြီး နံပါတ်သတ်မှတ် (Unique ID) ထုတ်ပေးခြင်း လုပ်ငန်းကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ဖို့ စိစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားလိုပါတယ်။ ဒီလိုစနစ်တွေကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းဖြင့် e-Government လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် အခြေခံလိုအပ်ချက်ဖြစ်တဲ့ အတည်ပြုခြင်း (Verification)၊ သတ်မှတ်ခြင်း (Identification) နဲ့ ခွင့်ပြုခြင်း (Authentication) တို့ကို အစီအစဉ်ဖော်ပြပါမည့်နဲ့ လျင်မြန်တိကျ လုံခြုံစွာဆောင်ရွက်သွားနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စတုတ္ထမြောက် စက်မှုတော်လှန်ရေး အခုဆို ကမ္ဘာ့အရွှေ့က စတုတ္ထမြောက်စက်မှုတော်လှန်ရေး (Industry Revolution 4.0) ကို သွားနေပြီ။ အချက်အလက်အစုအဝေး (Big Data) ကိုသုံးပြီး အချက်အလက်များကို သရုပ်ခွဲခြင်း (Analysis) လုပ်တာတွေ ဆောင်ရွက်နေကြပြီ။ အမျိုးမျိုးသော အာရုံခံကိရိယာ (Sensor) တွေကို အသုံးပြုပြီး အင်တာနက်ကနေတစ်ဆင့် အချက်အလက်တွေ အလိုအလျောက် ကောက်ခံတာတွေ လုပ်နေကြပါပြီ။ အားလုံးက (Smart Factory)၊ စမတ်ကား၊ Smart ဖြစ်တဲ့ ကျန်းမာရေး ဝန်ဆောင်မှုတွေ (Smart Health Care)၊ အပူချိန်၊ စိုထိုင်းဆ၊ ရေပေးမှု၊ ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းတာ စတဲ့လုပ်ငန်းများကို sensor များ အသုံးပြုပြီး အလိုအလျောက် ဆောင်ရွက်ပေးမယ့် Smart Farming ဆိုတဲ့ စိုက်ပျိုးရေးနည်းသစ်တွေ၊ မြို့နေပြည်သူတွေ အေးချမ်းသာယာမှုကို ဖန်တီးပေးနိုင်ဖို့ Smart City တွေ တည်ထောင်နေကြတဲ့ ခေတ်မှာ နောက်ကသာ အစီမံလိုက်နိုင်ခဲ့ရင် လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး ဆက်လက်ပြီး နောက်ကောက်ကျကျနဲ့မှ အသေအချာပါပဲ။

ကျွန်မတို့ အစီမံလိုက်တဲ့အရည်အချင်းတွေလည်းရှိပါတယ်။ မန္တလေးမှာဆိုရင် Smart City အနေနဲ့ သတ်မှတ်တာကို အများသိပြီးသားဖြစ်မှာပါ။ ဒီလိုပဲ ကျွန်မတို့အနေနဲ့ ကြိုးစားသွားမယ်ဆိုရင် အစီမံလိုက်နိုင်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် နောက်ကျန်ခဲ့တဲ့နိုင်ငံမို့လို့ ပိုပြီးတော့ တခြားနိုင်ငံတွေထက်

လျင်မြန်စွာ တိုးတက်နိုင်အောင်လိုကြိုးစားဖို့တော့ ကျွန်မသတိပေးချင်ပါတယ်။

အခုကြိုးစားအကောင်အထည်ဖော်နေကြတဲ့ Industry 4.0 ဆိုတာ အစွဲကွယ်စနစ်သို့ ပြောင်းလဲခြင်း (Digital Transformation) ပြုလုပ်ပြီးတော့ ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်တဲ့ လုပ်ငန်းအစကနေ လုပ်ငန်းစဉ်အဆုံးအထိကို အိုင်တီနည်းပညာသုံး ဆောင်ရွက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် IR 4.0 အရ ကြုံတွေ့လာမယ့် အခြေအနေတွေအတွက် လိုအပ်တဲ့ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေ ဆောင်ရွက်ထားရှိဖို့လိုပါတယ်။ အစိုးရလုပ်ငန်းတွေမှာ အိုင်စီတီနည်းပညာသုံးတဲ့ e-Government ကို အသွင်ကူးပြောင်းဖို့ ယခုထက်ပိုပြီး ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ကြဖို့ အရှိန်မြှင့်ကြဖို့လိုနေပြီလို့ ပြောကြားချင်ပါတယ်။ အချင်းချင်းပူးပေါင်းပြီးတော့ နည်းလမ်းတွေရှာကြဖို့ လိုပါတယ်။ ယခု ကျင်းပတဲ့ ဒီ e-Government conference မှာ ကျွန်မတို့ရှာဖွေနေတဲ့ လိုချင်နေတဲ့အဖြေတွေကို ဆွေးနွေးတိုင်ပင်နိုင်ပြီး အကြံဉာဏ်ကောင်းတွေ ရလာဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

ကျွန်မတို့နိုင်ငံနဲ့ သင့်တော်မယ့် အကြံဉာဏ်ကောင်းတွေကို စဉ်းစားပါ။ အခြားနိုင်ငံတွေ လုပ်တာချည်းပဲ ကျွန်မတို့လိုလိုကြီး လုပ်ဖို့မလိုပါဘူး။ အဲဒီလိုလုပ်ရုံနဲ့လည်း လုံလောက်မှာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွက် အထူးလိုအပ်ချက်တွေကို သတိပြုပြီး တော့ ကျွန်မတို့ မြန်မြန်ဆန်ဆန် တိုးတက်နိုင်ဖို့ကို ကြိုးစားစေချင်ပါတယ်။

ဖန်တီးပေးထား
နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ ဒီ “e-Government Conference and ICT Exhibition” ပြပွဲမှာ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ e-Government အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အရေးပါတဲ့ညီလာခံ၊ အရေးပါတဲ့ ပြပွဲတစ်ခုဖြစ်တယ်ဆိုတာ ပြောကြားလိုပါတယ်။ အိုင်စီတီပြခန်းများလည်း ပါဝင်ပြသတာဖြစ်လို့ e-Government ဆိုင်ရာစနစ်များ၊ နည်းပညာများကို တစ်နေရာတည်းမှာ လေ့လာနိုင်အောင် ဖန်တီးပေးထားတာဖြစ်လို့ အင်မတန်မှ ကောင်းမွန်ပါတယ်။ အခုလို စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အထိ ဒီပွဲကို ဖြစ်မြောက်အောင်ကြိုးပမ်း အားထုတ်ခဲ့ကြပါသော e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်တို့ကို အထူးကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း ပြော

ကြားလိုပါတယ်။

ထက်သန်တဲ့စိတ်နဲ့
e-Government စနစ်များ အောင်မြင်ဖို့အတွက် အားလုံးက e-Government မျှော်မှန်းချက်တွေကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်မယ်လို့ တကယ့်ကို ရင်ထဲက လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲ ခံယူကြီးစားကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ အမှန်တကယ် ဒီလိုခံယူချက်မရှိရင် မအောင်မြင်နိုင်ပါဘူး။ အားလုံးလိုဆိုရာမှာ နိုင်ငံအဆင့်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ ကျေးရွာအဆင့်ဆင့်မှာ ရှိတဲ့ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအားလုံး၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ အသိပညာရှင်များ၊ နိုင်ငံသားများ အားလုံးပါဝင်ကြပြီး ထက်သန်တဲ့စိတ်နဲ့ ဝိုင်းဝန်းပံ့ပိုးကြီးစားဆောင်ရွက်ကြဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အားလုံးဝိုင်းဝန်းကြီးစားဆောင်ရွက်ကြပါလို့ မှာကြားရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်”ဟု ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒုတိယသမ္မတနှင့် ဧည့်တော်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ် နာယကများ၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ အလုပ်အမှုဆောင်များနှင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်တို့မှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်လည်းကောင်း မှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒုတိယသမ္မတနှင့် ဧည့်သည်တော်များအား မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်က မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု အခြေအနေများကို လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ထွန်းသုရသက်က စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေးနှင့် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒုတိယသမ္မတနှင့် ဧည့်သည်တော်များသည် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အသင်းချုပ်များနှင့် နည်းပညာကုမ္ပဏီများမှခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်း အစီအစဉ်များကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ

e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်က e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်က ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာ အသင်းချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်တို့အကြား “နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နည်းပညာအရ တစ်တပ်တစ်အား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး” နားလည်မှု စာချုပ်လွှာကို မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြင်တို့က လည်းကောင်း လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

ယင်းနောက် ပညာရှင်များက “ဒီဂျစ်တယ်အစိုးရသို့” ခေါင်းစဉ် စကားပိုင်းကိုလည်းကောင်း၊ “မြန်မာစတုတ္ထ စက်မှုတော်လှန်ရေးနှင့် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံတော်”ခေါင်းစဉ်ကိုလည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

e-Government ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

လိုင်စင်သက်တမ်းတိုးခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်		
စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	မြို့နယ်
၁။	နေပြည်တော်	တပ်ကုန်း
၂။	ကချင်ပြည်နယ်	ရွှေကူ
၃။	ကရင်ပြည်နယ်	လှိုင်းဘွဲ၊ ကျိုဝါး
၄။	ချင်းပြည်နယ်	ထန်တလန်
၅။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ကနီ၊ ဒီပဲယင်း၊ ကလေး၊ မော်လိုက်၊ မင်းကင်း
၆။	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	သရက်ချောင်း၊ ပုလော
၇။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	သနပူင်၊ ပေါင်းတည်၊ လက်ပံတန်း
၈။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	ချောက်၊ မင်းတပ်၊ ဂန့်ဂေါ၊ မတူပီ၊ စလင်း၊ အောင်လံ၊ မင်းလှ
၉။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မတ္တရာ၊ ညောင်ဦး၊ မြစ်သာ၊ ပျော်ဘွယ်
၁၀။	မွန်ပြည်နယ်	ရေး
၁၁။	ရခိုင်ပြည်နယ်	ကျောက်ဖြူ၊ ရမ်းဗြဲ
၁၂။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	လှည်းကူး၊ ဒလ
၁၃။	ရှမ်းပြည်နယ်	ရွှေညောင်၊ မိုးနဲ၊ မိုးမိတ်၊ မိုင်းတုံ၊ မိုင်းဆတ်
၁၄။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	ငပုတော၊ ညောင်တုန်း၊ ဇလွန်၊ ဘိုကလေး

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးဌာနကြား မှုဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ်လအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ မြို့နယ်များသို့ နယ်လှည့်၍ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်များ သက်တမ်းတိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ကြိုတင်သိရှိ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

အိန္ဒိယရေတပ်ဦးစီးချုပ် Admiral Karambir Singh, PVSM, AVSM, ADC အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အိန္ဒိယရေတပ်ဦးစီးချုပ် Admiral Karambir Singh, PVSM, AVSM, ADC အား ယနေ့မနက် ၂ နာရီတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



ဆွေးနွေး
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲရေးအပါအဝင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပိုမိုတိုးမြှင့်သွားရေးတို့ကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အိန္ဒိယရေတပ်ဦးစီးချုပ် Admiral Karambir Singh, PVSM, AVSM, ADC အား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန် ဂျာမနီလွှတ်တော်မှ အာဆီယံပါလီမန်များ၏ဥက္ကဋ္ဌအား လက်ခံတွေ့ဆုံ



နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်သည် ဂျာမနီလွှတ်တော်မှ အာဆီယံပါလီမန်များ၏ဥက္ကဋ္ဌ Mrs. Renate Kunast နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ သာသနာ့ဇေယျာနိကာယတိုက်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ဂျာမနီ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေး၊ ဟန်းဆိုင်ဒယ်ဖောင်ဒေးရှင်း အနေဖြင့် မြန်မာလွှတ်တော်များသို့ အကူအညီပေးလျက်ရှိသည့်ကိစ္စ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာကိစ္စ၊ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ လွှတ်တော်၏ဥပဒေ ပြုရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

တက်ရောက်
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဦးဇော်သိန်း၊ ဦးခင်အေးနှင့် ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးများဖြစ်ကြသည့် ဦးဘိုဘိုဦး၊ ဦးခင်မောင်စိုးနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း အခွန်အကောက်ဆိုင်ရာကိစ္စ၊ MSME ချေးငွေဆိုင်ရာကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် လစဉ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
အခွန်အကောက်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ MSME ချေးငွေဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် လစဉ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။
ရှေးဦးစွာ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြည်ပရောက် မြန်မာအလုပ်သမားများအား မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်နိုင်ရေးနှင့် မိမိနိုင်ငံတွင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ရရှိရေးအတွက် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ (Micro, Small and Medium Enterprises- MSME) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန် လမ်းညွှန်မှုပြုခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါ MSME လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် လိုအပ်သည့် ဘဏ္ဍာငွေကြေးများ ရရှိနိုင်ရန် မြန်မာစီးပွားရေးဘဏ်၊ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်နှင့် ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များက MSME ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း။
ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်အရ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်အနေဖြင့် MSME လုပ်ငန်းများအတွက် ချေးငွေများကို အတိုးနှုန်း ကိုးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ချေးငွေကာလ သုံးနှစ်မှ ငါးနှစ်အထိသတ်မှတ်၍ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ထို့အပြင် JICA Two-Step Loan ချေးငွေရယူ၍ (Phase-1) ချေးငွေအား ပုဂ္ဂလိကဘဏ် ခြောက်ဘဏ်မှ တစ်ဆင့်လည်းကောင်း၊ (Phase-2) ချေးငွေအား ပုဂ္ဂလိက



ဘဏ် ၁၁ ဘဏ်မှတစ်ဆင့် လည်းကောင်း MSME လုပ်ငန်းများသို့ ချေးငွေများအား အတိုးနှုန်း ၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ချေးငွေကာလ သုံးနှစ်မှ ငါးနှစ်အထိ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ ဂျာမနီဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (KfW) မှလည်း အထောက်အပံ့များရယူ၍ ပုဂ္ဂလိကဘဏ် နှစ်ဘဏ်မှတစ်ဆင့် MSME လုပ်ငန်းများသို့ အတိုးနှုန်းသက်သာသည့် ချေးငွေများ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း။
မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်အနေဖြင့် ပုံမှန်ထုတ်ချေးနေသော စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများအပြင် JICA

Two-Step Loan ချေးငွေရယူ၍ လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာများ ဝယ်ယူရေးအတွက် အတိုးနှုန်း ၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ချေးငွေကာလ သုံးနှစ်မှ ငါးနှစ်အထိသတ်မှတ်ပြီး ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှ Two-Step Loan ချေးငွေအဖြစ် ငွေကျပ် ၂၀၀ ဘီလီယံကို တောင်သူလယ်သမားများသာမက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး လုပ်ငန်းရှင်များအတွက် လုပ်ငန်းသုံးစက်ကိရိယာများ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအတွက် အတိုးနှုန်း ကိုးရာခိုင်နှုန်းဖြင့် သုံးနှစ် ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိသော

ချေးငွေများထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ နောင်အခါတွင် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်နှင့် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တို့သည် လယ်ယာကဏ္ဍအပါအဝင် MSME ကဏ္ဍသို့ ချေးငွေအမျိုးအစားများစွာကို တိုးချဲ့ထုတ်ချေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ တောင်သူလယ်သမားများအတွက် MSME ချေးငွေရရှိရေးအတွက် အပေါင်ပစ္စည်းမပေးနိုင်သော်လည်း Risk Base အပေါ်အခြေခံ၍ အတိုးနှုန်းသတ်မှတ်ပြီး ထုတ်ချေးနိုင်ရေး မကြာမီ စမ်းသပ်စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။
ဆက်လက်၍ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်နှင့် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက MSME ချေးငွေထုတ်ချေးလျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးများက မိမိတို့၏ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် အခွန်အကောက်ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ MSME ချေးငွေဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ တွေ့ကြုံရသည့်အခက်အခဲများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရန် လိုအပ်သည့်ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြရာ ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနအကြီးအကဲများက ရှင်းလင်းဆွေးနွေးဖြေကြားသည်။
အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသော ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ဒေါက်တာမင်းရဲပိုင်ဟိန်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ စီမံ/ဘဏ္ဍာဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့်မေးခွန်းများ ရှင်းလင်းဖြေကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး အငွေမနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မြဝတီမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိန်ဗိုလ်၏ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကျူးကျော်မှုအဖြစ် သတ်မှတ်ခံရသော နိုင်ငံသားမိသားစုများအား အိမ်ထောင်စုစာရင်းထုတ်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိနှင့် မရှိပါက ကျူးကျော်မှုအဖြစ် သတ်မှတ်ခံရသော မြန်မာနိုင်ငံသားမိသားစုများအား အိမ်ထောင်စုစာရင်း ထုတ်ပေးနိုင်ရေး မည်သို့ စီမံဆောင်ရွက်ထားသည်ကို သိလိုခြင်းမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်က မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အစိုးရဌာနပိုင်မြေ၊ သစ်တောကြီးပိုင်းမြေ၊ စည်ပင်ပိုင်မြေ၊ အဖွဲ့အစည်းပိုင်မြေ၊ ကုမ္ပဏီပိုင်မြေ၊ သာသနာ့နယ်မြေ၊ ပုဂ္ဂလိကပိုင်မြေ၊ မြေနေကျွန်း၊ မီးရထားလမ်းဘေး၊ ကားလမ်းဘေး စသည့်နေရာများနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများက ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ မြေနေရာများတွင် ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိသော ယာယီရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများသည် ကျူးကျော်ဝင်ရောက်နေထိုင်သူများဖြစ်သောကြောင့် တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများဖြင့် ညီညွတ်မှုမရှိပါသဖြင့် အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း ဆောင်ရွက်ပေး၍ မရပါကြောင်း၊ ယာယီရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သည့် ကျူးကျော်နေထိုင်သူများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်မှ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ညွှန်ကြားချက်များနှင့် အညီ အကျိုးဝင်သည့်နေရာတွင် အခြေချနေထိုင်ခြင်းဖြင့် မိမိဝန်ကြီးဌာနမှ တည်ဆဲဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ စိစစ်ထုတ်ပေးလျက်ရှိသော အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ ကိုင်ဆောင်သင့်သည့် မှတ်ပုံတင်တစ်မျိုးမျိုး ရရှိရေးအတွက် စိစစ်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

တွန်းဇံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်မိတ်၏ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရာတွင် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများစာရင်း ၁၃၅ မျိုးတွင် မပါဝင်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ကွန်ပတ် ၉၁၄ (အခြား) ခေါင်းစဉ်တွင် ရေးသွင်းဖော်ပြထားသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအမည်များကို ဖော်ပြပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်က တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ တောင်းဆိုချက်များအရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးနွယ်စုများ၏ အမည်များပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခြင်း၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးနွယ်စုများ ပြန်လည်သတ်မှတ်ခြင်း စသည့်ကိစ္စရပ်များအတွက် လွှတ်တော်များနှင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားရေးရာကော်မတီဝင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဘာသာရပ်အလိုက် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အခြားသက်ဆိုင်သူများ ပါဝင်သော ဆွေးနွေးပွဲများပြုလုပ်ပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဆွေးနွေးပွဲများ ပြုလုပ်ရာတွင် မှန်ကန်လျင်မြန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဆင့်များတွင် လူမျိုးစုအလိုက်ဆောင်ရွက်ပြီးမှသာ ပြည်ထောင်စုအဆင့်တွင် လူမျိုးစုညီလာခံကျင်းပ၍ ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း။

သို့ပါ၍ အဆိုပါကိစ္စသည် ဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုတည်းဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်မဟုတ်ဘဲ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးခေါင်းဆောင်များ၊ သမိုင်းပညာရှင်များ၊ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့မှ လေ့လာစိစစ်တင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ရယူ ဆောင်ရွက်သင့်သော ကိစ္စရပ်သာဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း) မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြစ်နီ၏ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ်တွင် မြေလွတ်၊ မြေလပ်များရှိနေသော်လည်း အလုပ်သမားညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှမရှိသေးသည်ကို တွေ့ရပါသဖြင့် ရုံးတစ်ရုံးအဖြစ်ဆုံးရှုံးထားပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်က အလုပ်သမားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ်တွင် ရုံးဖွင့်လှစ်ရန်အတွက် ဖွဲ့စည်းပုံတွင် ခွင့်ပြုထားခြင်းမရှိပါသဖြင့် ရုံးဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခြင်းမရှိပါကြောင်းနှင့် ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ်၏ အလုပ်သမားရေးရာကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အလုပ်သမားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန (မြို့နယ်ရုံး) ဖြစ်သည့် ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း) မြို့နယ်မှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။



မြဝတီမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိန်ဗိုလ်



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်



တွန်းဇံမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်မိတ်



ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း) မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြစ်နီ



ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်သူ



ဒီပဲယင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းမြင့်အောင်

ဒီပဲယင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲရေးဌာနမှ နယ်မြေရဲစခန်းအဖြစ် တင်ပြဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ဒီပဲယင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းမြင့်အောင်၏ ဒီပဲယင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲရေးဌာနမှ နယ်မြေရဲစခန်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးရန်နှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးအိမ်ရာများကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်သူက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒီပဲယင်းမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေစီမံခန့်ခွဲရေးဌာနမှ နယ်မြေရဲစခန်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ တင်ပြဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ခွင့်ပြုချက်ရရှိပြီးမှသာ ရဲစခန်းရုံးနှင့်အိမ်ရာများ ဆောက်လုပ်ခွင့်ရရှိရေးအတွက် ဘဏ္ဍာငွေ တင်ပြတောင်းခံဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဗိုလ်တထောင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်မြင့်မြင့်စိုး(ခ) ဒေါ်မေစိုး၏ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့်ပတ်သက်၍ အများပြည်သူများ အလွယ်တကူသိရှိဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်သော Complain Centre တစ်ခု ထူထောင်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်အောင်သူက ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့်ပတ်သက်သည့် တိုင်ကြားချက်များလက်ခံသည့် တယ်လီဖုန်းများမှ သတင်းရယူ၍ လည်းကောင်း၊ Myanmar Police Force Website တွင် ဖော်ပြတိုင်ကြားချက်များကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အကတ်လိုက်စားမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးအဖွဲ့မှ Toolkit Account များ ဖွင့်လှစ်၍ တစ်နိုင်လုံးသို့ (DEO) Account ၃၃၃ ခုအား ထပ်မံခွဲထုတ်ပြီး သတင်းအချက်အလက်များရယူကာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ပြည်သူများအပေါ် ဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းနှင့် ပြည်သူများနှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဗန်းမောက်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကျော်စိုး၏ ဗန်းမောက်မြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းအတွင်း ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအသစ် လေးယူနစ်ပါ လေးထပ်အိမ်ရာ (RC) နှစ်လုံးကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်း၊ ရွှေတောင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်မြခင်ဦး၏ ရွှေတောင်မြို့နယ်အတွင်း လိုအပ်လျက်ရှိသော တရုတ်မှတ်တိုက်နယ်နှင့် ကျီးသဲတိုက်နယ် အရန်မီးသတ်စခန်းတို့အား နယ်မြေခံမီးသတ်စခန်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်ပေးပြီး မယားမာန်နယ်မြေ ခံမီးသတ်စခန်းအား စခန်းအဆောက်အအုံနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများချထားပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်းနှင့် အိမ်မဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်သန္တာ၏ အိမ်မဲမြို့နယ် ရွာသစ်ကျေးရွာတွင် နယ်မြေခံမီးသတ်စခန်းတစ်ခုကို ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် တည်ဆောက်ပေးဆောင်ရွက်ပေးရန် အစီအစဉ် ရှိ မရှိမေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်သူက ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ တရားစီရင်ရေးနှင့် ဥပဒေရေးရာကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်ထွေးက နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလိုမြို့မှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်းကို တင်သွင်းပြီး အဆိုပါဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အစီရင်ခံစာကို ဥပဒေကြမ်းကော်မတီဝင် ဒေါ်မာမာခိုင်က ဖတ်ကြားရှင်းလင်းသည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က ယင်းဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြင်ဆင်ချက်အဆိုတင်သွင်းလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။ ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး နဝမနေ့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန့် (သတင်းစဉ်)

အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ အစိုးရ၏အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့်တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီနှင့်ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ အစိုးရ၏အာမခံချက်များ၊ ကတိများနှင့် တာဝန်ခံချက်များ စိစစ်ရေးကော်မတီသည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များအား ဖိတ်ကြား၍ ကျင်းပပြုလုပ်သော လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကော်မတီရေးရာ ဆောင်အမှတ်(1-20) အပေါ်ထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အစည်းအဝေးတွင် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိမ်းဆွေက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင်

တင်သွင်းခဲ့သည့် အဆို မေးမြန်းခဲ့သည့်မေးခွန်းများအနက် အတည်ပြုခဲ့သည့် အဆို၊ ကတိဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့်မေးခွန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများအား ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက မေးမြန်းဆွေးနွေး၍ အတည်ပြုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။
အစည်းအဝေးသို့ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဦးကျော်နီနိုင်၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံး ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းကျောင်း နေပြည်တော်၌ ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ရသုံးမှန်းခြေ
ငွေစာရင်းဦးစီးဌာနက ကြီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း
ပထမဦးဆုံး ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်း
ကျောင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက
နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါသင်တန်းကျောင်းတွင် ကျင်းပ
သည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှု
သင်တန်းကျောင်းစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်
စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်း
ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးအောင်မင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်
ပြည်နယ်များမှ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးများ၊
အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊
ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ
အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူ
များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ ပြည်သူ့
ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးအောင်မင်း၊
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ဦးကျော်စိုး၊



ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံး အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်
ဒေါ်နိုင်သက်ဦးနှင့် ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်သီတာထွန်းတို့က သင်တန်း
ကျောင်းအား ဖြန့်ဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်းက
သင်တန်းကျောင်းဆိုင်ရာအား စက်လုပ်ကိုင်ဖွင့်လှစ်
ပေးပြီး အမွေးနံ့သာရည်ပက်ဖျန်းပေးသည်။

ကျောင်း၏ ရည်မှန်းချက်မှာ ခိုင်မာသည့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး
စနစ်ကို တည်ထောင်ရန်အတွက် စွမ်းရည်ပြည့်ဝသည့်
နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ် မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရန်
ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေး
စီမံခန့်ခွဲမှုစွမ်းရည်များကို မြှင့်တင်ပေးရန်နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်
ပြည့်ဝပြီး ထိရောက်မှုရှိရှိ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုရှိသော
ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်
အားလုံးပါဝင်သည့် ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကိုရရှိရန်
မျှော်မှန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သင်ကြားပို့ချသွားမည့်
မြန်မာနိုင်ငံ၌ ပထမဆုံးဖွင့်လှစ်သည့် အဆိုပါ
သင်တန်းကျောင်း၌ ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ
အခြေခံများ၊ စီမံကိန်းရေးဆွဲခြင်းနှင့် ဘတ်ဂျက်ရေးဆွဲခြင်း၊
စာရင်းပြုစုခြင်းနှင့် စာရင်းစစ်ဆေးခြင်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်
စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်တို့အား ချစ်မြတ်နိုးစွာ တတ်မြောက်နိုင်စေရန်
သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ပညာရှင်များ၊ အဖွဲ့အစည်း
များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍လည်း
ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအလေ့
အကျင့်ကောင်းများကို အထူးသင်တန်းအဖြစ် ပို့ချပေးသွား
မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဟန်လင်းနိုင်(သတင်းစဉ်)



အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပရိကာဆာ စုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးကျွမ်းကျင်သူများအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
အာဆီယံနိုင်ငံများ၏ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပရိကာဆာ စုံစမ်း
ထောက်လှမ်းရေးကျွမ်းကျင်သူများ အစည်းအဝေးကို ယနေ့
နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့၊ Mercure Hotel ၌ ကျင်းပရာ
အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို
ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီး
ကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး မြန်မာနိုင်ငံ
ရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ် ဒုတိယရဲဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်ဝင်းဦးနှင့်
ကုလသမဂ္ဂမူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် မှုခင်းဆိုင်ရာရုံး(UNODC)၏
အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသ Precursor
Programme Manager, Mr. Reiner Pungs တို့က အဖွင့်
အမှာစကားပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး
ရဲတပ်ဖွဲ့ တပ်ဖွဲ့မှူးချုပ်ချုပ်ဝင်းနိုင်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ
ရဲအရာရှိကြီးများ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် မိတ်ဖက် ကနေဒါ၊
ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ အိန္ဒိယ၊ UNODC၊ DEA၊ AFP တို့မှ ကိုယ်စား
လှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေးကိုကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ
မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ
အန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ တွဲဖက်အတွင်း

ရေးမှူး၊ မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊
တပ်ဖွဲ့မှူးဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၊
ကုလသမဂ္ဂမူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် မှုခင်းဆိုင်ရာရုံး(UNODC)
Precursor Programme Manager, Mr. Reiner Pungs
ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်များ၊ အာဆီယံနိုင်ငံများ၊
မိတ်ဖက် ကနေဒါ၊ ဩစတြေးလျ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ အိန္ဒိယ
နိုင်ငံတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များက ဓာတုပစ္စည်းများ လမ်းလွဲ
ရောက်ရှိအသုံးချမှု၊ တရားမဝင်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် တရားမဝင်
သယ်ဆောင်ရေးဝယ်မှု၊ တရားမဝင် ထုတ်လုပ်/
သယ်ဆောင်/ ရောင်းဝယ်မှုများတွင် ဂိုဏ်းဖွဲ့ကျူးလွန်သူ
များနှင့် ၎င်းတို့၏လုပ်နည်းလုပ်ဟန်များနှင့် သက်ဆိုင်သည့်
နောက်ဆုံးအခြေအနေများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးကြပြီး
UNODC မှ နိုင်ငံအလိုက် ဆွေးနွေးတင်ပြချက်များအပေါ်
သုံးသပ်ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ရှေ့ဆက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်
မည့်နည်းလမ်းများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပရိကာဆာများ
ပူးပေါင်းတိုက်ဖျက်နိုင်ရေးအတွက် ထိရောက်သော လုပ်ငန်း
အစီအစဉ်များချမှတ်နိုင်ရေး ပထမနေ့တွင် ဆွေးနွေးကြ
သည်။

အစည်းအဝေးကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်အထိ
ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ကင်းထောက်လုပ်ငန်းများ ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန် ကင်းထောက်တေးသီချင်းများ ရိုက်ကူး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
မွန်မြတ်သော ကင်းထောက်လုပ်ငန်း လှုပ်ရှားမှုများအား ပြည်သူများ သိရှိ
နိုင်ရန် ကင်းထောက်တေးသီချင်းများကို မြန်မာနိုင်ငံ
ကင်းထောက်အဖွဲ့ ဦးအေးကြိုင်၊ ကင်းထောက်ကြီး
ဂီတစာဆို အလင်္ကာကျော်စွာ ဟင်္သာတဦးမြင့်နှင့်
ကင်းထောက်ကြီးများ၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ
တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီ
ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။

ကင်းထောက်ကြီး ဂီတစာဆို အလင်္ကာကျော်စွာ
ဟင်္သာတဦးမြင့်နှင့် ရေးစပ်သော “ကင်းထောက်ဆိုသည်
မှာ” တေးသီချင်းသစ်ကို အခြေခံပညာ

လှကြည့်၊ ဒုတိယကင်းထောက်ချုပ် ဒေါ်ခင်စောဥဒ္ဓါ၊
မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့ ကင်းထောက်
အစီအစဉ်မှူးချုပ် ဦးအေးကြိုင်၊ ကင်းထောက်ကြီး
ဂီတစာဆို အလင်္ကာကျော်စွာ ဟင်္သာတဦးမြင့်နှင့်
ကင်းထောက်ကြီးများ၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ
တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီ
ဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။
ကင်းထောက်ကြီး ဂီတစာဆို အလင်္ကာကျော်စွာ
ဟင်္သာတဦးမြင့်နှင့် ရေးစပ်သော “ကင်းထောက်ဆိုသည်
မှာ” တေးသီချင်းသစ်ကို အခြေခံပညာ



★ Uganda International 2020 မှ
အိုလံပစ်ဝင်ခွင့်အတွက် နောက်ဆုံးသတ်မှတ်ထား
သည့်ရက် နီးကပ်လာသောကြောင့် သက်ထားသူစာသည်
ပြိုင်ပွဲများ ဆက်တိုက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယူဂန္ဒာနှင့်
ကင်ညာနိုင်ငံအပြားတွင် ဥရောပခြောက်နိုင်ငံ၌ ပြိုင်ပွဲများ

ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ သက်ထားသူစာသည် ဥရောပ
နိုင်ငံများဖြစ်သည့် ပေါ်တူဂီ၊ ချက်၊ ဆွစ်ဇာလန်၊ ပိုလန်၊
ဖင်လန်နှင့် နယ်သာလန်နိုင်ငံတို့၌ ပြိုင်ပွဲများ ယှဉ်ပြိုင်မည်
ဖြစ်သည်။
သတင်း - ရှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ - စိုးညွန့်

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား နိုင်ငံတော်သံစုံတီးဝိုင်းနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ အနုပညာရှင်များ ပူးပေါင်းဖျော်ဖြေပွဲသို့ အမဲလှာရောက်ကြည့်ရှုနိုင်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား နိုင်ငံတော်သံစုံတီးဝိုင်း
နှင့် ဂျပန်နိုင်ငံမှ ဂီတစာဆို တီးဝိုင်းခေါင်းဆောင် Mr. Yunosuke Yamamoto
(Conductor & Composer) ဦးဆောင်သည့် ဂျပန်အနုပညာရှင်များ ပူးပေါင်း
ဖျော်ဖြေတင်ဆက်သည့် "Myanmar National Symphony Orchestra

Concerts 2020" ဖျော်ဖြေပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့
Novotel Hotel ၌ ညနေ ၆ နာရီမှ ည ၉ နာရီအထိလည်းကောင်း၊ ဖေဖော်ဝါရီ
၂၅ ရက်တွင် နေပြည်တော် MICC-II ၌ ညနေ ၆ နာရီမှ ည ၉ နာရီအထိ
လည်းကောင်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မည်ဖြစ်ရာ အဆိုပါ ထူးခြားသည့် ဂန္ထဝင်ဂီတ
ဆည်းဆိုဖျော်ဖြေပွဲများကို မည်သူမဆို အခမဲ့လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်

ကြောင်း သိရသည်။
အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ဖုန်း ၀၉-၅၀၀၆၅၅၊
၀၆၇-၀၆၇၇၉၀၆၆၊ ၀၁-၅၂၇၂၂-၃၀၈၊ ဂျပန်သံရုံး ဖုန်း ၀၁-၅၄၉၆၆၄၄-၄၈
နှင့် info.cul@yn.mofa.go.jp များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ကြောင်း သိရ
သည်။
သတင်းစဉ်

ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်စွာဖြင့် အိမ်ပြန်သွားကြသည့် ဝူဟန်ပြန် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ ပြောကြားခဲ့သည့် အမှတ်တရစကားများ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် COVID-19 ကူးစက်ဖြစ်ပွားရာ တရုတ်နိုင်ငံ ဝူဟန်မြို့မှ ပြန်လည်ခေါ်ယူ၍ မန္တလေးမြို့ ကန်တော်နဒီဆေးရုံတွင် ၁၄ ရက်ကြာ ရောဂါကူးစက်မှု ရှိ မရှိစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုခံယူခဲ့ကြသည့် မြန်မာကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၉ ဦးနှင့် ၎င်းတို့အား ပြန်လည်ခေါ်ယူရာတွင် ဝူဟန်မြို့သို့ လိုက်ပါသွားခဲ့ကြသည့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း သုံးဦးတို့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်စွာဖြင့် ၎င်းတို့ နေထိုင်ရာဒေသ အသီးသီးသို့ ပြန်သွားကြပြီဖြစ်သည်။

အဆိုပါကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၉ ဦးတို့အား ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် ဝူဟန်မြို့မှ ပြန်လည်ခေါ်ယူ၍ မန္တလေးမြို့ ကန်တော်နဒီဆေးရုံတွင် သီးသန့်ထားရှိကာ ဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါကူးစက်မှု ရှိ မရှိ ကျန်းမာရေးစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုအား ၁၄ ရက်ကြာ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး သတ်မှတ်ကာလ ပြည့်မြောက်သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်အထိ သံသယဖြစ်ဖွယ်ရာ ရောဂါလက္ခဏာ မတွေ့ရှိခဲ့သည့်အတွက် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ၎င်းတို့၏ နေအိမ် အသီးသီးသို့ ပြန်ခွင့်ပြုခြင်းဖြစ်ရာ ကျန်းမာစွာ အိမ်ပြန်ခွင့်ရရှိကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် တာဝန်ယူစောင့်ရှောက်ပေးသူများက ကျန်းမာရေးစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု ခံယူသည့်ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ပေးမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အမှတ်တရစကားများကို ယခုလို ပြောကြားခဲ့ကြသည်-

မမေသူသူအောင်
(ပင်လုံတက္ကသိုလ်၊ ဘူမိဗေဒဌာန)
ကျွန်မက ဝူဟန်မြို့က တက္ကသိုလ်မှာ Petroleum Oil and Gas အင်ဂျင်နီယာ ဘာသာရပ်နဲ့ ဒေါက်တာဘွဲ့ယူဖို့ သင်တန်း တက်နေတာပါ။ အခုလို ရောဂါမရှိဘဲ အိမ်ပြန်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အလွန်ပဲဝမ်းသာပါတယ်။ ဝူဟန်မြို့မှာ ဒီရောဂါစဖြစ်နေတယ်ဆိုတာ သိခဲ့ရပေမယ့် ဒီလောက်အထိ ကြီးကြီးမားမား ဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ မထင်ထားဘူး။ ကိုယ့်ဘဝ အတွက် ထူးဆန်းတဲ့အဖြစ်အပျက်တစ်ခု ဖြစ်ခဲ့သလိုခံစားရပြီး အမှန်တကယ်လည်း ကြောက်မိပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ခံစားနေရတယ် ဆိုတာထက် သူတို့နိုင်ငံသားတွေ ရောဂါခံစား နေတာကိုကြည့်ပြီး စိတ်မကောင်းလည်း ဖြစ်မိပါတယ်။ အခက်အခဲတွေကတော့ စားသောက်ဖို့အတွက် စူပါမားကက်တွေ ပိတ်တာကို ကြုံခဲ့ရတယ်။ ဒါကြောင့် စိုးရိမ်မှု



မမေသူသူအောင်

တွေ့ရှိခဲ့ပါတယ်။ မြန်မာပြည်ကို ပြန်ခေါ်လို ရောက်လာတဲ့အချိန်မှာလည်း ဟိုမှာနေတုန်းက စိစဉ်ပေးထားသလို ဖြစ်လာပါလားလို့ စိုးရိမ်စိတ်တွေရှိခဲ့ပေမယ့် ကျွန်မတို့ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတွေရော၊ တာဝန်ရှိသူတွေကပါ ဝမ်းပန်းတသာနဲ့ ကြိုဆိုစိစဉ်ပေးကြတဲ့အတွက် စိတ်ထဲမှာ တကယ်အားရကျေနပ်မိပါတယ်။ ကန်တော်နဒီမှာ နေခဲ့ရတဲ့ ၁၄ ရက်ကြာကာလ မှာလည်း မြို့တော်ဝန်ကြီးက စားသောက်နေ ထိုင်ရေးကို လိုလေသေးမရှိစိစဉ်ပေးတဲ့အတွက် အားလုံးအဆင်ပြေခဲ့ပါတယ်။
မအိအိရွှေ (လက်ထောက်ကထိက၊ သတ္တဗေဒဌာန၊ ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းတက္ကသိုလ်)
ကျွန်မက ဝူဟန်မြို့မှာ သတ္တဗေဒဘာသာရပ်နဲ့ Ph.D ဘွဲ့အတွက် သင်တန်းသွားတက်တာပါ။ ဝူဟန်မြို့မှာ ကျွန်မတို့နေထိုင်ရတဲ့ အချိန်မှာ တာဝန်ရှိသူတွေက ရောဂါမကူးစက်အောင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုတွေနဲ့ အတူ ကူညီထောက်ပံ့မှုတွေရှိခဲ့ပေမယ့် စိုးရိမ်ပူပန်မှုတွေနဲ့ ကြောက်လန့်နေခဲ့ရပြီး အခန်းထဲက မထွက်ဘဲ နေခဲ့ရတဲ့အတွက် စိတ်ကျဉ်းကျပ်မှုတွေ ဖြစ်မိပါတယ်။ အခုမြန်မာပြည်ကို ပြန်ရောက်လို့ ဒီကန်တော်နဒီဆေးရုံမှာ ၁၄ ရက်နေခဲ့ရတဲ့အချိန်မှာ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုတွေသာမက စားသောက်နေထိုင်ရေးအတွက် ပါ လိုလေသေးမရှိအောင် ဂရုစိုက်စိစဉ်ပေးကြတဲ့အတွက် စိုးရိမ်ပူပန်မှုမရှိဘဲ အဆင်ပြေစွာ နေထိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဒီကာလမှာ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုတွေအနေနဲ့ ကျွန်မတို့ကို နံနက် ၆ နာရီမှာ တစ်ကြိမ်၊ ညနေ ၆ နာရီမှာ တစ်ကြိမ်



မောင်စည်သူထွန်း

တစ်နေ့ကို နှစ်ကြိမ် အဖျားတိုင်းပြီး အပူချိန်ကို စစ်ဆေးပေးပါတယ်။ အခုလို လိုအပ်ချက်အားလုံးကို ပြည့်စုံအောင်စိစဉ်ပြီး ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ပေးကြတာကို ရင်ထဲက လှိုက်လှိုက်လှဲလှဲနဲ့ ပြောမပြတ်အောင် ကျေးဇူးတင်မိပါတယ်။ ဒီနေ့မှာ ရောဂါကူးစက်မှုမရှိဘဲ ကျန်းမာစွာနဲ့ အိမ်ပြန်ရတော့မယ် ဆိုတဲ့အသိနဲ့ အလွန်ပျော်ရွှင်နေပါတယ်။ မပြန်ခင် ဘုရားတွေလိုက်ဖူးပြီး မြို့တော်ဝန်ကြီး စိစဉ်ပေးတဲ့ အဝေးပြေးကားနဲ့ပဲ ရန်ကုန်ကိုပြန်မှာပါ။
မောင်စည်သူထွန်း (ရန်ကုန်မြို့)
အိမ်ပြန်ရမယ်ဆိုတဲ့အသိနဲ့ ဝမ်းသာနေပါတယ်။ မြန်မာပြည်ကို ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြတဲ့ ၅၉ ယောက်စလုံး ဖျားနာခြင်းမရှိဘဲ အိမ်ပြန်ရမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် ပိုပြီးပျော်ရွှင်မိပါတယ်။ ဒီမှာနေထိုင်ရတဲ့ အခြေအနေက အားလုံးအဆင်ပြေတဲ့အတွက် ကျေနပ်ပျော်ရွှင်မိပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေနဲ့လည်း ဒီလိုမျိုး ကျွန်တော်တို့ကို ပြန်ခေါ်ပြီး ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုတွေလုပ်တာက ပထမဆုံး အကြိမ်ဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ အနေအထားနဲ့ဆိုရင် အကောင်းဆုံးအခြေအနေတစ်ခုကို စိစဉ်ပေးထားတာဖြစ်တဲ့အတွက် ကျေးဇူးအများကြီးတင်ပါတယ်။
ဒေါက်တာသန်းသန်းမြင့် (တိုင်းဦးစီးမှူး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန)
ကလေးတွေကို ဒီမှာနေတဲ့ကာလအတွင်း ဖျားနာမှုမရှိအောင် ကျန်းမာရေးပိုင်းဆိုင်ရာ



ဦးစိုးမိုးနိုင်

အတွက် စောင့်ရှောက်မှုပေးရသလို နေထိုင်စားသောက်ရေး အဆင်ပြေစေဖို့အတွက်လည်း ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ ဒီနေ့မှာ သတ်မှတ်ရက်ပြည့်သွားလို့ သူတို့ရဲ့နေရပ် အသီးသီးကို ပြန်ခွင့်ပြုလိုက်တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကလေးတွေက ရန်ကုန်ကအများဆုံးဖြစ်ပြီး မန္တလေး၊ မကွေးနဲ့ ကလေးမြို့နယ်တွေက ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေ ပါဝင်ပါတယ်။ ဒီမှာ နေထိုင်ရတာ အဆင်ပြေပြီး ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်စွာနဲ့ ပြန်သွားတဲ့အပေါ်မှာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ရှိသူတွေအနေနဲ့ရော မန္တလေးတိုင်း အနေနဲ့ပါ တစ်သက်လုံးအမှတ်တရများစွာနဲ့ ဂုဏ်ယူစွာရှိနေမယ်ဆိုတာ ပြောချင်ပါတယ်။
ဦးစိုးမိုးနိုင် (ကထိက၊ ရုက္ခဗေဒဌာန၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ် မန္တလေးမြို့)
ဝူဟန်မှာ နေခဲ့ရတဲ့ကာလမှာ မကြုံဖူးတဲ့ ရောဂါတစ်ခုအတွက် စိတ်လှုပ်ရှားပြီး စိုးရိမ်မှုတွေရှိခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်တို့ကျောင်းက ဆရာတွေက အဆောင်အပြင်ဘက်ကို မထွက်ဖို့ ပြောပြီး ကျောင်းမှာပဲ စတုရန်းပေ ဖွင့်ပေးသလို mask တွေလည်း ဝေပေးထားတယ်။ သံရုံးက သံမျိုးတွေကအစ အားလုံးကူညီပေးကြတဲ့အပြင် တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် အားပေးရင်း ဘာသာတရားနဲ့ ကျော်ဖြတ်ခဲ့ကြတယ်။ မြန်မာပြည်ကို ပြန်ရောက်တော့လည်း စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုတဲ့ကာလမှာ ခက်ခဲလိမ့်မယ်လို့ ထင်ခဲ့ပေမယ့် လိုလေသေးမရှိအောင် စောင့်ရှောက်ပေးကြတဲ့အတွက်



ဒေါက်တာသန်းဇင်မြတ်

အဆင်ပြေစွာ နေထိုင်ခဲ့ရပါတယ်။ ဒီနေ့မှာ သတ်မှတ်ကာလ လွန်မြောက်သွားလို့ ကိုယ့်မိဘဆီ ပြန်ရမယ်ဆိုတော့ တကယ်ကို လွတ်လပ်ပျော်ပါးပြီး ပျော်နေကြတာပေါ့။ စောင့်ရှောက်ကူညီမှုတွေအတွက် အားလုံးကို သတိတရနဲ့ ကျေးဇူးတင်နေမှာပါ။
ဒေါက်တာသန်းဇင်မြတ် (အထွေထွေရောဂါကုသမားတော်၊ မန္တလေးခူတင် ၃၀၀ ဆေးရုံ)
မြန်မာနိုင်ငံကနေ ဝူဟန်က ကျောင်းသားတွေကို သွားခေါ်တဲ့အချိန်က လိုက်ပါသွားတဲ့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းပါ။ သူတို့နဲ့ ထိတွေ့မှု ရှိလို့ ကျောင်းသားတွေနဲ့အတူ ဒီကန်တော်နဒီ ဆေးရုံမှာပဲ ၁၄ ရက် ကျန်းမာရေးစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုတွေ ခံယူခဲ့ပါတယ်။ ကျောင်းသားတွေကို ပြန်ခေါ်ဖို့ ဝူဟန်ကို မသွားခင်လေ့ကျင့်သင်ကြားမှုတွေ ရန်ကုန်မှာ လုပ်ခဲ့ရတယ်။ ကျောင်းသားတွေနဲ့ ထိတွေ့ရတော့မယ်ဆိုတဲ့အတွက် PPE ဝတ်စုံတွေ ဝတ်ဆင်ပုံနဲ့ mask တပ်ဆင်ပုံတွေ မျက်မှန်၊ လက်အိတ်အသုံးပြုနည်းတွေကို သင်ခဲ့ရတယ်။ အတတ်နိုင်ဆုံး ကျောင်းသားတွေနဲ့ အနီးကပ်ထိတွေ့မှု မရှိအောင် ကူညီနိုင်ဖို့လည်း မသွားခင်ကတည်းက ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခဲ့ရပါတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံသားတွေကို ဒီလိုအခက်အခဲကနေ ပြန်ခေါ်ရတာ ဝမ်းသာရပါတယ်။ ကျောင်းသားတွေကလည်း ရောဂါဖြစ်တဲ့ဒေသမှာနေရတော့ ကြောက်ကြမှာပေါ့။ သူတို့ကို ခေါ်ဆောင်ပေးခဲ့ရတဲ့ အခွင့်အရေးရရှိတဲ့အတွက် ဝမ်းသာဂုဏ်ယူပါတယ်။
မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



HotelPro[®] တိုတယ်လုပ်ငန်းသုံးကွန်ပျူတာစနစ်

- Guest Information
- Front Office
- Integrate with POS and Accounting
- Housekeeping
- Electronic Key Card
- Over (150) Reports

HOT LINE : 09- 43209550

HotelPro[®] တိုတယ်လုပ်ငန်းသုံး ကွန်ပျူတာစနစ် ကို တိုတယ်ပေါင်း (၆၀) ကျော်ထွင် အောင်မြင်စွာ အသုံးပြုလျက် ရှိပါသည်။

ဖုန်းရန်(ခုံခွဲ) 09- 43064181, 09- 420909100	မူပိုင် 09- 455042500, 09- 455042499	ဖျာ 09- 404404345, 09- 404404678	မှန် 09- 404404308, 09- 404404309
ဖွဲ့စည်း 09- 440067577, 09- 978030881	ဆောင်ရွက် 09- 444200771, 09- 444200772	ခေါ်ဆို 09- 970133399, 09- 970233399	မြတ် 09- 404060954, 09- 404060955
မူပိုင်ခွင့် 09- 257333214, 09- 974432762	ဦးစီး 09- 424008080, 09- 955042499	Galaxy Software Co., Ltd.	

တာချီလိတ်၌ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် လက်နက်ခဲယမ်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

တာချီလိတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်က မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် လက်နက်နှင့် ကျည်ဆန်များ သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃၀)တာချီလိတ်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များ၊ တာချီလိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့(မူ/နှိမ်)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များအပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီက တာချီလိတ်မြို့

ဆန်ဆိုင်(ခ)ရပ်ကွက် ပုံလို့လမ်းနှင့် အုန်းခြံလမ်း ထောင့်၌ မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် တွေ့ရှိသူ စိုင်းရှန်ဝန်း အား စစ်ဆေးရှာဖွေရာ ကတ်တမင်း ဂရမ် ၉၀၀ နှင့် ဖုန်းနှစ်လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သိမ်းဆည်းရမိ ဆက်လက်၍ ၎င်းအား စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ် ရာ ၎င်းနေထိုင်သည့် တာချီလိတ်မြို့နယ် ဝမ်တုံ ကျေးရွာရှိ နေအိမ်အတွင်းမှ M-16 သေနတ်

တစ်လက်၊ ၎င်းကျည်ဆန် ၅၆၅ 5.56 MM ကျည် ၂၉၄ တောင့်၊ 9 MM Luger ကျည် အတောင့် ၁၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။

အမှုဖွင့်အရေးယူ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ စိုင်းရှန်ဝန်းအား တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်အရေးယူနိုင် ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယာဆေး(ပြန်/ဆက်)



ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်က မိတ္ထီလာမြို့ ရန်မျိုးအောင် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရုံးတွင် အမှတ်(၂)နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်အောင်ကျော် ပါဝင်သည့်တပ်ဖွဲ့ဝင် များက ပြည်သူ ၁၅၀ ခန့်အား မှုခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ရန် နည်းလမ်းများ၊ လူကုန်ကူးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေးခြင်းများ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်း စည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်သည့် လိုက်နာရမည့်အချက်များကို ဟောပြောစဉ်။

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်း ချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း တို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များ ဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဖေဖော် ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် မန္တလေး-မုဆယ်

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်

ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် အစီး ၁၄၇၀၊ သွင်းကုန် ၁၃၂၆ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီ လမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှု ယာဉ်သွင်းကုန် ၁၆၆ စီး ကုန်စည်များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါစစ်ဆေးရေးစခန်းများ က တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်း များကို စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင်

မရမ်းချောင်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းက တားဆီးမှုတစ်ခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုး ၄၅၀၀၀၀ သာမမ ၈၀ သန်းတန်ဖိုးရှိ SPY Wine များ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်က ဆည်လည် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ အလက(ဆည်လည်) ၌ ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး အောင်စော်ထွန်းနှင့် အဖွဲ့သည် မူးယစ်ဆေးဝါး၊ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေစဉ်။

မင်းကင်းမြို့နယ်တွင် ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်၊ နှစ်ဦးသေ

မင်းကင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မင်းကင်းမြို့နယ် မြို့မ ကျေးရွာအနီး နတ်ရှင်ကျွန်းတွင် ယာဉ်တိုက်မှု ဖြစ်ပွားရာ နှစ်ဦးသေဆုံးကြောင်း သိရသည်။

အရေးယူဆောင်ရွက် ဖြစ်စဉ်မှာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်က မင်းကင်းမြို့နယ် ကြာပင်

နယ်မြေရဲကင်းစခန်းမှ ရဲအုပ်စိုးမင်းထွန်းဦးစီးသော အဖွဲ့သည် သတင်းအရ အခင်းဖြစ်နေရာသို့ သွားရောက်စစ်ဆေးရာ မင်းကင်း-မြို့မကားလမ်း မြို့မကျေးရွာအနီး နတ်ရှင်ကျွန်းတွင် မင်းကင်းမြို့ အမှတ် (၃) ရပ်ကွက်နေ ဝင်းမြတ်ဇော်(ခ) ဝိုင်းလေး မောင်းနှင်လာသော ယာဉ်အား ကလေးမြို့နယ် သဖန်းအိုင်ကျေးရွာနေ အောင်မြိုးဦး မောင်းနှင်လာ

သောယာဉ်က ဘရိတ်ပေါက်ပြီး အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ နောက်မှဝင်တိုက်ရာ ယာဉ်မောင်း ဝင်းမြတ်ဇော် (ခ)ဝိုင်းလေးနှင့် သမီးဖြစ်သူ မမြတ်နဒီထွန်းတို့ နှစ်ဦးမှာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင် သေဆုံးသဖြင့် အောင်မြိုးဦးအား ဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက် ထားကြောင်း သိရသည်။

လူအောင်(ကာသ)

ဟိုင်းကြီးကျွန်း၌ အလုပ်ရုံတစ်ခုနှင့် ဂိုဒေါင်တစ်လုံးမီးလောင်

ဟိုင်းကြီးကျွန်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟိုင်းကြီးကျွန်း မြို့အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် ကမ်းနားလမ်း တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက် နံနက် ၃ နာရီခွဲက ရေခဲအိုးတည်ထားသော မီးဖိုမှ တစ်ဆင့် ငါး၊ ပုစွန် အရောင်း အဝယ်ပြုလုပ်သည့် အလုပ်ရုံတစ်ခုနှင့် ဂိုဒေါင်တစ်လုံး မီးလောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် လူထိခိုက်မှုမရှိ ကြောင်းနှင့် မီးပျံ့ဆွဲမှု စောထူးပလေး အား ဟိုင်းကြီးကျွန်းနယ်မြေရဲစခန်းက အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ကျော်သူဟိန်း(ဟိုင်းကြီးကျွန်း)

ကုန်တင်ယာဉ်ဖြတ်သန်းစဉ် မြင်းအောချောင်းတံတား ကျိုးကျ



ကနီ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ကနီမြို့နယ် လာပို-မင်းကင်း ကားလမ်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက မြင်းအောချောင်းတံတား တွင် ကုန်တင်ယာဉ်ဖြတ်သန်းစဉ် တံတားကျိုးကျမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကူညီဆောင်ရွက် မြင်းအောချောင်းတံတားသည် အရှည်ပေ ၂၀၀ ရှိ ဘေလီသံကူတံတား ဖြစ်ပြီး လက်ရှိတွင် မြင်းအောချောင်း တံတားပေါ်မှ ယာဉ်ကို ဖယ်ရှားရန် ဒေသခံများက ကူညီဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)

ကျေးသောင်းမြို့၌ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ဘိန်းစာရွက်များ ဖမ်းဆီးရမိ

ကျေးသောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ကျေးသောင်းမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ နယ် ထိန်းခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ်ဇော်ဘိုထူး နှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယမန်နေ့က ကျေးသောင်းမြို့ အထွာဝါရပ်ကွက် မြန်မာ-ထိုင်း နယ်စပ်ဖြတ်သန်းသည့် လှေဆိပ်ခရီးသည် နားနေဆောင်၌ ဇော်မိုးနိုင်(ခ)ပိုးအိုအား ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ကိုးပြား၊ ဘိန်းစာရွက် အစုံ ခုနစ်ရွက်တို့ကို တွေ့ရှိဖမ်းဆီးရမိ သဖြင့် ဇော်မိုးနိုင်(ခ)ပိုးအိုအား ကျေးသောင်းမြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူဆောင်ရွက် ထားကြောင်း သိရသည်။

ကျော်စိုး (ကျေးသောင်း)

မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး ဘဏ္ဍရီ နာမည်ကြီး BAR & CLUB ဆိုင်ပေါင်း (၁၀၀) ကျော်နှင့် ပထုဉ်သော စားသောက်ဆိုင် လုပ်ငန်းပေါင်း (၇၀၀) ကျော်တို့တွင် အောင်မြင်စွာ အသုံးပြုလျက် ရှိပါသည်။

CaféPOS® စားသောက်ဆိုင်သုံးကွန်ပျူတာစနစ်

- Table No.အလိုက် Reservation ပူးလက်သိနိုင်ခြင်း။
- စားသုံးသူ စိတ်ကြိုက် ဟင်းခွဲအရသာ မှာယူမှုများကို Tablet ဖြင့် အလွယ်တကူ လုပ်ဆောင်နိုင်ခြင်း။
- Special Menu Promotion Plan: Set Menu ပျားနှင့် Sold Out ပျားသတ်ပတ်နိုင်ခြင်း။
- တိုက်လျှပ်ခြွေစွာ တွက်ချက် Bill ထုတ်နိုင်ခြင်း။
- MPU / Visa / Master Card နှင့် KBZ Pay Device ပျားဖြင့် ချိတ်သက်အသုံးပြုနိုင်ခြင်း။

HOT LINE : 09- 43209550

ရန်ကင်း(ပဲခူး) 09- 254151516, 09- 404404150 | မင်္ဂလာ 09- 455042500, 09- 455042499 | ဗဟို 09- 404404345, 09- 404404678 | မန္တလေး 09- 440067577, 09- 978030881 | ချောင်းမြို့ 09- 44200771, 09- 44200772 | နေပြည်တော် 09- 970133399, 09- 970233399 | ဝေဟင် 09- 404404308, 09- 404404309

ရန်ပြည်တော် 09- 257333214, 09- 974432762 | ချောင်းမြို့ 09- 424008080, 09- 955042499 | ဝေဟင် 09- 404060994, 09- 404060995

Galaxy Software Co., Ltd.



အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီအနေဖြင့် ပြည်သူ့လူထု၏ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ရေး၊ သက်တမ်းစေ့အသက်ရှည်နေထိုင်ရေး၊ ရောဂါဘယကင်းရှင်းရေး၊ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အမွေအနှစ်များထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အဓိကထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ယင်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ယခုတစ်ပတ် လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ကင်ဆာအပါအဝင် မကူးစက်နိုင်တဲ့ ရောဂါတွေအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပေါင်းပြီး လေ့လာဆန်းစစ်မှု လုပ်နေပါတယ်

ဒေါက်တာဇော်လင်းထွဋ် ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီ

အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဒုတိယအကြိမ် အမျိုးသားလွှတ်တော် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ (၂၇)၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများ၏နည်းဥပဒေ (၁၀၆)၊ (၁၀၇)နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်တို့အရ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်တွင် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီကို အဓိနဲ့ကြေညာစာအမှတ် ၈/၂၀၁၆ အရ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၁၅ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း- ရှင်မင်း
ဓာတ်ပုံ- ကေကေ

ကော်မတီအနေဖြင့် ပြည်သူ့လူထု၏ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ရေး၊ သက်တမ်းစေ့အသက်ရှည်နေထိုင်ရေး၊ ရောဂါဘယကင်းရှင်းရေး၊ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အမွေအနှစ်များ ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အဓိကထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို အဆိုပါ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်များကို ဖော်ပြအပ်ပါသည်-

ဒေါက်တာဇော်လင်းထွဋ်
ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊
အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီ
(မွန်ပြည်နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၉)
အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)



ဒေါက်တာဇော်လင်းထွဋ်
ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊
အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီ



ဒေါက်တာစန်းမောင်မောင်
အတွင်းရေးမှူး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊
အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီ

ဆေးရုံ၊ ဆေးခန်းတွေက ဆေးပေးတာတွေရှိတယ်။ ဒါပေမယ့် လုံလောက်မှုမရှိဘူး။ ဒါတွေကို ဖြေရှင်းဖို့ အတွက်လည်း ကြိုးစားနေပါတယ်။

ပြီးတော့ ပြည်သူတွေက ကျွန်တော်တို့ကော်မတီကို ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ပေးပို့တဲ့စာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဥပမာဆိုရင် မြို့နယ်ဆေးရုံတွေမှာ မြေဆီပ် ဖြေဆေးမလုံလောက်တာတို့၊ ခွေးရူးရောဂါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆေးမလုံလောက်တာတို့၊ ဒါတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး တိုင်ကြား စာတွေရှိတယ်။ လူသားအရင်းအမြစ်နဲ့ပတ်သက်တာ တွေလည်း ရှိတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာက လူသား အရင်းအမြစ်မလုံလောက်သေးတဲ့အတွက် အခြေခံ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းနဲ့ ပြည်သူ့လူထုရဲ့ လိုအပ်ချက်နဲ့ Burden ဖြစ်နေတယ်။ ဒီအပေါ်မှာ နားလည်မှုလွှဲမှားတာ တွေရှိတယ်။ တကယ်တမ်းကျတော့ ဒါတွေက ကျန်းမာရေး စနစ်ကြောင့်ပါ။ ဒီလိုတိုင်ကြားပေးပို့လာတဲ့ အပေါ်မှာ သက်ဆိုင်ရာ Stakeholder တွေနဲ့ပေါင်းပြီး ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီနဲ့ Westminster Foundation for Democracy (WFD) နဲ့ပူးပေါင်းကာ ကင်ဆာနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်နေတာလည်း ရှိပါတယ်။ အရင်တုန်းက ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ ကင်ဆာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စာရင်းမရှိပါဘူး။ ကင်ဆာကုသ ဆောင်ဆိုပြီး သီးခြားမရှိဘူး။ ဒါကြောင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်ဆေးရုံတွေက ကင်ဆာရောဂါခံစားနေရသူ တွေနဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပါတယ်။ ဘာတွေလိုအပ်သလဲ မေးမြန်းပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကင်ဆာကုသဆောင် ရှိတာ ငါးနေရာပဲ ရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာဆေးရုံ၊ မန္တလေးဆေးရုံ၊ နေပြည်တော် ဆေးရုံနဲ့ တောင်ကြီးဆေးရုံတို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေရာတွေ ကို သွားရောက်လေ့လာခဲ့ပါတယ်။ ဒီလိုလေ့လာမှုတွေက ရလာတဲ့ ရလဒ်တွေထွက်လာမှာပါ။ အခုလောလော ဆယ်တော့ သုတေသနပြုနေပါတယ်။

ပြီးတော့ ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီအနေနဲ့ ပြည်သူတွေရဲ့ ကျန်းမာရေးစရိတ် စိုက်ထုတ်မှုလျော့ကျအောင်၊ အမျိုးသားကျန်းမာရေး အာမခံစနစ်ပေါ်ပေါက်အောင် ကြိုးစားနေပါတယ်။ နောက်တစ်ချက်က ကျွန်တော်တို့ မဲဆန္ဒရှင်တွေကို ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဗဟုသုတတွေကိုလည်း အသိပညာပေးဖြန့်ဝေရပါတယ်။

အားကစားကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်တာလည်း ရှိပါတယ်။ (၁၅) ကြိမ်မြောက် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးအတွင်းမှာ မေးခွန်းမေးမြန်းခဲ့တာလည်း ရှိပါတယ်။ ဒါက အောင်ဆန်း အားကစားကွင်းနဲ့ ပတ်သက်တာပါ။ အောင်ဆန်း အားကစားကွင်းကြီးဟာ ၁၉၆၄ ခုနှစ်မတိုင်မီက အရှေ့ တောင်အာရှမှာ အကြီးမားဆုံးအားကစားကွင်းကြီး ဖြစ်ခဲ့တယ်။ အဲဒီ အောင်ဆန်းအားကစားကွင်းကနေ ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ မြန်မာ့ဘောလုံးအားကစားသမားတွေကို မွေးဖွားပေးခဲ့တယ်။ အဲဒီခေတ်က ဗဟာဒူး၊ တင်အောင် တို့ဟာ အာရှလက်ရွေးစင်အထိ ဖြစ်ခဲ့တယ်။ အဲဒီခေတ်က မြန်မာ့ဘောလုံးအသင်းကို အခုလက်ရှိ ဂျပန်တို့ တောင်ကိုရီးယားတို့ဟာ မယှဉ်နိုင်ခဲ့ဘူး။ မြန်မာဘောလုံး အသင်းကို အတုယူရတယ်။ ၁၉၇၂ ခုနှစ်မှာလည်း ဂျပန်နိုင်ငံမှာကျင်းပတဲ့ ကမ္ဘာ့အဆင့်ပွဲမှာလည်း မြန်မာအသင်းဟာ အသန်ရှင်းဆုံးဆုကိုရခဲ့တယ်။ အဲဒီ ဟာတွေရဲ့ မဟာအောင်မြင် အောင်ဆန်းကွင်းကြီး ဖြစ်တယ်။

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီရဲ့ အဓိကတာဝန်က ပြည်သူတွေရဲ့ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်းမြှင့်တင်ဖို့ အတွက် အစိုးရအဖွဲ့နဲ့ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူတွေအတွက် အကျိုး ရှိစေမယ့် ဥပဒေတွေပြဋ္ဌာန်းနိုင်ဖို့အတွက်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ လွှတ်တော်ကပေးအပ်ထားတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် လုပ်ငန်းတာဝန်က သုံးရပ်ရှိပါတယ်။ ဥပဒေပြုရေး ကတော့ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်ဖြစ်ပါတယ်။ နံပါတ်နှစ်က အစိုးရ နဲ့ပေါင်းစပ်ပြီး Check and Balance လုပ်ရတာပါ။ နံပါတ်သုံးကတော့ မဲဆန္ဒနယ်တွေကို ကိုယ်စားပြုတာပါ။ ဒါတွေကလည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးရဲ့ တာဝန်တွေပါပဲ။ လွှတ်တော်ကျင်းပပြီးလို့ သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်ကိုပြန်တဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်တို့ဟာ ကော်မတီ ရဲ့ တာဝန်တွေကိုလည်း ထမ်းဆောင်ရပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာမဲဆန္ဒနယ်ရောက်တဲ့အခါ သက်ဆိုင်ရာ

သွေးတိုးရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါ၊ ကင်ဆာရောဂါတွေပါ။ ကူးစက်နိုင်တဲ့ရောဂါတွေကို အတိုင်းအတာတစ်ခု အထိ တားဆီးနိုင်ပေမယ့် မကူးစက်နိုင်တဲ့ ရောဂါတွေက ကိန်းဂဏန်းတစ်ခုအထိ မြင့်တက်လာနေပြီဖြစ်တဲ့အတွက်

တယ်။ ဒါကြောင့် ကင်ဆာအပါအဝင် မကူးစက်နိုင်တဲ့ ရောဂါတွေအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန နဲ့ပေါင်းပြီး လေ့လာဆန်းစစ်မှု လုပ်နေပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက ဘတ်ဂျက်နဲ့ ပတ်သက်တာပါ။ ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဘတ်ဂျက်ဟာ ပြည်ထောင်စုတစ်ခုလုံးရဲ့ ၃ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းပဲ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ သုံးစွဲခဲ့တာပါ။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှာ ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ နီးနယ်ဌာန ခုနစ်ခု ရှိပါတယ်။ အဲဒီ ခုနစ်ခုမှာ ကုသရေးဦးစီး ဌာနက ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဘတ်ဂျက်တစ်ခုလုံးရဲ့ ၅၈ ဒသမ ၇ နဲ့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက ၃၈ ရာခိုင် နှုန်းလောက် သုံးစွဲရတယ်။ အားကစားက နှစ်ရာခိုင်နှုန်း လောက်ပဲ သုံးစွဲရတယ်။

အဲဒီတော့ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ကုသရေးမှာပဲ အများကြီးသုံးစွဲနေရတယ်။ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်ရေးဆိုတာ အားနည်းတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ အမျိုးသားကျန်းမာရေးအာမခံစနစ်တစ်ခု လိုအပ်နေတယ်။ ဒါကြောင့် အမျိုးသားကျန်းမာရေးအာမခံဥပဒေကို ရေးဆွဲ နိုင်အောင် ကြိုးစားနေတယ်။ ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ စားစရိတ်တွေကို ပြည်သူတွေက ကျခံသုံးစွဲနေရတယ်။ ကျန်းမာရေး အတွက် မိမိငွေကိုသုံးစွဲရတာ ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိတယ်။



အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီအစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်။

မဲဆန္ဒနယ်က ဆေးရုံတွေ၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ခွဲတွေကို သွားရောက်လေ့လာပြီး လွှတ်တော်ကျင်းပချိန် မှာ ဆွေးနွေးရပါတယ်။ ပြီးရင်သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာရေး နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပေါင်းစပ်ရပါတယ်။ ဒီလုပ်ငန်းတွေအပြင် ပြည်သူတွေဆီက ပေးပို့လာတဲ့ တိုင်ကြားစာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်ပေးရတာ ရှိပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်ရင်းနဲ့ ဥပဒေပြုရေးအပိုင်း ကိုလည်း ထမ်းဆောင်ရပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအနေနဲ့ မကူးစက်နိုင်တဲ့ရောဂါတွေ နဲ့ပတ်သက်ပြီး လေ့လာနေပါတယ်။

အဓိကကတော့ ကင်ဆာနဲ့ပတ်သက်တာပါ။ ကင်ဆာ က ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ ရှေ့ကိုတဖြည်းဖြည်း ရောက်လာ

ခုလောလောဆယ်မှာ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီ အနေနဲ့ ဥပဒေနှစ်ခု ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေတာ ရှိပါတယ်။ ကြက်ခြေနီဆိပ် အမှတ်အသားဆိုင်ရာ ဥပဒေနဲ့ ကျန်းမာရေးမှူးကောင်စီဥပဒေကို ရေးဆွဲနေ ပါတယ်။ လွှတ်တော်ပြန်ကျင်းပတဲ့ အချိန်မှာလည်း ဆေးကောင်စီဥပဒေကို တင်သွင်းသွားဖို့ ရှိပါတယ်။



အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ ပြည်တွင်း အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးပြောပြ ချင်တာလည်း ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ ကူးစက် နိုင်တဲ့ရောဂါ နှစ်ခု ရှိပါတယ်။ တီဘီ၊ ငှက်ဖျား ဒီလိုရောဂါ တွေက ကူးစက်နိုင်တယ်။ မကူးစက်နိုင်တဲ့ ရောဂါတွေ လည်း ရှိတယ်။ ဒါတွေကတော့ အနေအထိုင်၊ အပြုအမူ နဲ့ အမူအကျင့် ဒါတွေနဲ့ဆိုင်ပါတယ်။ နှလုံးရောဂါ၊



အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ ပြည်တွင်း အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

● စာမျက်နှာ ၁၈ မှ
 ၁၉၈၈ ခုနှစ်နောက်ပိုင်းမှာ အောင်ဆန်းအားကစား ကွင်းကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှုတွေ လျော့နည်းလာတယ်။ ကွင်းရဲ့ပတ်ပတ်လည်မှာလည်း ဆိုင်ခန်းတွေ ဆောက်လာ တယ်။ ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၃၂၀ ခန်း ရှိတယ်။ ဆိုင်ခန်း ငှားခံက တစ်လကိုတစ်သောင်းပဲရပြီး ဘတ်ဂျက်ထဲကို ဝင်တယ်။ အားကစားကွင်းရဲ့ အရှိန်အဝါက မှေးမှိန်သွား တယ်။ ဒါကြောင့် မေးခွန်းမေးမြန်းခဲ့တယ်။ သွားရောက် လေ့လာခဲ့တဲ့အခါ အားကစားကွင်းက အသစ်ပြန်လည် တည်ဆောက်ရမယ့် အခြေအနေဖြစ်နေတယ်။ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် ပျက်စီးနေပြီ။ ဒါကြောင့် ပြန်လည် ပြင်ဆင်ဖို့ လုပ်နေပါပြီ။

အားကစားနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ အားကစားအဖွဲ့ချုပ်ပေါင်း ၄၀ လောက်ရှိတယ်။ အရင်က အားကစားအဖွဲ့ချုပ်တွေက ရယူလို့မရတဲ့အခါတွေ

ရှိတယ်။ ဥက္ကဋ္ဌလုပ်ကွက်အတွက် အစိုးရနဲ့အပေးအယူ လုပ်တာတွေရှိခဲ့တယ်။ အခုလက်ရှိ အစိုးရလက်ထက် မှာတော့ အားကစားနည်းတွေကို တိုးတက်အောင် လုပ်ချင် တဲ့။ တကယ်ဝါသနာပါတဲ့သူတွေက အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်လာတဲ့အတွက် အားကစားကဏ္ဍ အနည်းငယ် တော့ ဦးမော့လာပါတယ်။

အတန်းမြင့်ရာမှာ အသက်ကယ်ဆေးတွေ ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်ရရှိအောင် ဆေးကုသမှုကိရိယာတွေ တိုးမြှင့်ရရှိ အောင် ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အချက်အလက်တွေ ရရှိအောင် ကျန်းမာရေးသူတေသနာလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင် နိုင်အောင်နဲ့ ဥပဒေပြင်ဆင်၊ ပယ်ဖျက်၊ ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ဖို့အတွက် ဆောင်ရွက်တာတွေ ရှိပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအနေနဲ့ ကျန်းမာရေးနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ဥပဒေတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့လည်း ဆောင်ရွက်နေတာတွေရှိပါတယ်။ ဒီလိုဥပဒေတွေပြဋ္ဌာန်း နိုင်ဖို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးနေတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။

ကော်မတီအနေနဲ့ ကျန်းမာရေးနဲ့ပတ်သက်ပြီး အလေးအနက်ထား လုပ်ဆောင်နေတာတွေရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ ကူးစက်ခြင်းမရှိတဲ့ရောဂါတွေ ကင်ဆာ၊ သွေးတိုး၊ ဆီးချို၊ နှလုံး၊ အဆုတ် ဒါတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အဖြစ်များလာတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီအနေနဲ့ အဖြစ်များတဲ့ အဆုတ်ကင်ဆာနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးနေတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။ အဆုတ်ကင်ဆာဖြစ်ရတာက ဆေးလိပ်နဲ့ဆေးရွက်ကြီး အသုံးပြုမှုများလို့ဆိုတာ အားလုံးသိကြပါတယ်။ ဒါနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှာ ဥပဒေလည်း ပြဋ္ဌာန်း ပြီးသေးပါ။ ဒါပေမယ့် ဥပဒေကြောင်းအရ အရေးယူမှု အားနည်းတာကို တိုက်တွန်းတာကိုလည်း လုပ်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်ကောက်ယူမှုအရ လည်း အဆုတ်ကင်ဆာဖြစ်ပွားမှုက အဖြစ်များတဲ့အတွက် သောက်သုံးမှုကို ထိန်းချုပ်ဖို့၊ အခွန်တိုးကောက်ဖို့ ဆွေးနွေးကြပါတယ်။ မဲဆန္ဒနယ်တွေမှာ ပြည်သူတွေနဲ့ တွေ့ဆုံတိုင်း အသိပညာပေးပါတယ်။ ဒီလိုသုံးစွဲကြတဲ့ အတွက် ပြည်သူတွေအတွက် ဆုံးရှုံးမှုကန့်သတ်ပေးပါတယ်။ ငွေကြေးအရ ဆုံးရှုံးသလို လုပ်အားလည်းဆုံးရှုံးပါတယ်။ ဒါကြောင့် သုံးစွဲမှုလျော့နည်းစေမယ့် လုပ်ငန်းတွေကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ဆောင်ရွက်သွားပါမယ်။

အဓိကကတော့ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံက ဒီမိုကရေစီ ကူးပြောင်းစဉ်ကတည်းက အဆုတ်ကင်ဆာ ရှိနေသေးတယ်။ ဒါပေမယ့် လိုအပ်ချက်တွေထက် ရုန်းကန်ကြိုးစားကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေး အတွက်ကတော့ သုံးနေကျ ကာကွယ်ခြင်းဟာ ကုသခြင်း ထက် ပိုထိရောက်တယ်ဆိုတဲ့စကားလို ကာကွယ်ရေး အတွက် အသိပညာပေးရမှာပါ။ အားကစားနဲ့ပတ်သက် ပြီးတော့လည်း အားကစားသမားတွေကို မွေးထုတ်ပေးဖို့ လိုအပ်သလို သူတို့အတွက် ထိုက်တန်တဲ့ ထောက်ပံ့မှု လည်း ဆောင်ရွက်ပေးရမှာပါ။ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ပတ်သက် ပြီးတော့လည်း ယဉ်ကျေးမှုအရ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံမှာ တန်ဖိုးရှိတာတွေ အများကြီးရှိတဲ့အတွက် ဒါတွေကို ထိန်းသိမ်းရမှာပါ။ တစ်ဖက်ကလည်း ဒီယဉ်ကျေးမှုတွေကို နိုင်ငံတကာကသိရှိပြီး ခရီးသွားတွေဝင်ရောက်ဖို့၊ ဝင်ငွေ ရဖို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရမှာပါ။ ဒါတွေအတွက် ကျွန်တော်တို့ကော်မတီကလည်း တစ်ဖက်တစ်လမ်း ကနေ တတ်အားသမျှ ကြိုးပမ်းသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီအနေနဲ့ လုပ်ဆောင်ရမယ့်တာဝန်တွေလည်း ရှိပါသေးတယ်။ ကျန်းမာရေး အဆင့်အတန်းမြင့်ရာမှာ အသက် ကယ်ဆေးတွေ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရရှိအောင်၊ ဆေးကုသမှုကိရိယာ တွေ တိုးမြှင့်ရရှိအောင်၊ ကျန်းမာရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ အချက်အလက်တွေ ရရှိအောင်၊ ကျန်းမာရေး သုတေသနလုပ်ငန်း တွေ လုပ်ဆောင်နိုင်အောင်နဲ့ ဥပဒေပြင်ဆင်၊ ပယ်ဖျက်၊ ပြဋ္ဌာန်း နိုင်ဖို့အတွက် ဆောင်ရွက်ရတာတွေ ရှိပါတယ်



အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများ အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးစဉ်။

ဒေါက်တာစန်းမောင်မောင်
 အတွင်းရေးမှူး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာကော်မတီ (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁) အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)
 ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီအနေနဲ့ ပြည်သူလူထုရဲ့ ကျန်းမာရေးအဆင့်အတန်း တိုးတက်မြှင့်တင်ဖို့ သက်တမ်း ဧရာ အသက်ရှည်နေထိုင်ဖို့ ရောဂါဘယကင်းရှင်းစေဖို့ အတွက် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ပြီးတော့ ပြည်သူလူထုရဲ့ တိုင်ကြားစာတွေ၊ အသုံးစရိတ်တွေနဲ့ တင်ပြချက်တွေကို ကြားနာစိစစ်ပြီး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ ပြီးတော့ မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ အမွေအနှစ်တွေ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက် ရေး၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေးနဲ့ လူငယ်ထု အတွင်းမှာ စာရိတ္တဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စတွေကို အလေးပေး ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ အားကစားကဏ္ဍနဲ့ပတ်သက်ပြီး တိုင်းပြည်ကအားထားရတဲ့ လက်ရွေးစင်အားကစားသမား တွေ ပေါ်ထွန်းလာအောင်၊ အားကစားကဏ္ဍ တိုးတက်အောင် ဖော်ဆောင်နေတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။
 ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအနေနဲ့ လုပ်ဆောင်ရမယ့် တာဝန်တွေလည်း ရှိပါသေးတယ်။ ကျန်းမာရေးအဆင့်

အားကစားကဏ္ဍမှာဆိုရင် အခုလောလောဆယ်မှာ ခြင်းလုံးအဖွဲ့ချုပ်၊ ရေကူးအဖွဲ့ချုပ်၊ ပိုက်ကျော်ခြင်းအဖွဲ့ချုပ် စတဲ့ အဖွဲ့ချုပ်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးတာတွေ ရှိပါတယ်။ လိုအပ်ချက်တွေကို တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းပေးပါတယ်။ ဝန်ကြီးဌာနနဲ့လည်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။
 အားကစားကဏ္ဍက အားနည်းနေသေးတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ကော်မတီဝင်တွေက လွှတ်တော်ကို မေးမြန်းဆွေးနွေးတာတွေ ရှိပါတယ်။ ကျောင်းသား အားကစားပွဲတွေ ပြန်လည်ကျင်းပဖို့၊ ပြည့်နှယ်နဲ့ တိုင်းဒေသ ကြီးတွေမှာ အားကစားပွဲတွေကျင်းပဖို့ မေးခွန်းတွေမေးပါ တယ်။ ဒါမှသာ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ အားကစားစိတ်ဓာတ် တက်ကြွလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။
 ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီးတော့လည်း (၁၃) ကြိမ် မြောက် လွှတ်တော်အစည်းအဝေးအတွင်းမှာ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ကယားပြည်နယ်ကို သွားဖို့စဉ်တာ တော့ ရှိပါတယ်။ လွှတ်တော်ရဲ့ ခွင့်ပြုချက်မရခဲ့ပါဘူး။ ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆောင်ရွက်မှုအားနည်းပေမယ့် ဆွေးနွေးမှုတွေကတစ်ဆင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေတာ တွေရှိပါတယ်။ နှုတ်အားဖြင့် ကူညီတာမျိုးပါ။ လက်တွေ့ ကွင်းဆင်းပြီး ဆောင်ရွက်တာမျိုးတော့ မရှိသေးပါဘူး။

တောင်သူနှင့် ကုန်သည်များအကြား GAP စနစ်ဖြင့် စိုက်ပျိုးထားသော ပဲတီစိမ်းသီးနှံရောင်းဝယ်မှုဆိုင်ရာသဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုး

ကံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈
 ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကဝမြို့နယ် အုန်းနဲကျေးရွာတွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက်က ဇွဲလင်းရောင်းဝယ်ရေး (ခန်းမ)၌ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် စိုက်ပျိုးရေး ဆိုင်ရာ အလေ့အကျင့်ကောင်းများ (Good Agriculture Practices- GAP) စနစ်ဖြင့် ပဲတီစိမ်းစိုက်ပျိုးသည့် ကျေးရွာအုပ်စု ၁၂ အုပ်စု၊ တောင်သူ ၃၇၆ ဦး၊ စိုက်ဧက ၃၇၈၅ ဧကရှိ တောင်သူ အစုအဖွဲ့များမှ ထွက်ရှိသော ပဲတီစိမ်းများကို ကုန်သည်များနှင့် ချိတ်ဆက်၍

ရောင်းချပွဲ ကျင်းပသည်။
 အခမ်းအနားတွင် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးမျိုးခိုင်က အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဗြူနယ် ဦးစိုးမျိုး ဦးထွန်းထွန်းဝင်းက ပဲတီစိမ်း GAP စနစ် ဆောင်ရွက်မှုနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ လုပ်ဆောင် နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တောင်သူအစုအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ပေးမည့် ဇွဲလင်း (ပဲမျိုးစုံရောင်းဝယ် ရေး) ကုန်သည် ဦးဌေးအောင်တို့က ရောင်းဝယ်မှု

ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးကြ သည်။ ရောင်းချရာတွင် ပဲတီစိမ်းဈေးကွက် မန္တလေး၊ ရန်ကုန်၏ အမြင့်ဆုံးဈေးကို တောင်သူ များက တိုက်ရိုက်ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး ဖေဖော်ဝါရီ ၁၇ ရက် ပေါက်ဈေးနှုန်းအတိုင်း ပဲတီစိမ်း တင်း ၁၀၀၀ ကျော်ကို ကဝမြို့နယ်အတွင်း ဈေးကွက်ဖွင့်ခဲ့ သည်။ ဆက်လက်၍ မတ် ၁၀ ရက်အထိ နေ့စဉ် ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးအတိုင်း ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
 ချစ်နင်းသုန်(ပြန်/ဆက်)



တိုင်းရင်းသားရေးရာ (Ethnics Affairs) ဂျာနယ် အမှတ်(၅) စတင်ဖြန့်ချိခြင်း

မြန်မာရေးရာ ဝေလလာရေးရာအဖွဲ့ (Center for Myanmar Affairs Studies) က စီစဉ်ထုတ်ဝေသော တိုင်းရင်းသားရေးရာ (Ethnics Affairs) ဂျာနယ်အမှတ် ၅(စနစ်နံပါတ် ၂၀၂၀) ထုတ်ဝေပါသည်။



ပျောက်ဆုံးကြောင်း: ကျွန်တော် ဦးဌေးအောင်အမည်ဖြင့် အခွန်ထမ်းဆောင်ထားသော OC(၈)နှင့် ချလန်စာရွက်စာတမ်းများ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

မဂ်လာပါ အိမ်ပြောင်းဆိပ်ရွှေ လုပ်ငန်း ဖြိုစဉ်း/မှားယွင်းအတွက် ဖျော့နှုန်းချိုသာစွာဖြင့် Box ကာယျိုစုံဖြင့် အလုပ်ထမ်းစဉ်ပေးသည်။

ဒေါက်မဂ်လာ အိမ်ပြောင်း/ရွှေလုပ်ငန်း ခြုံငုံခြင်း/နယ်ထုံး 09428773300 09428773355

တက်လူ Travel.09-254855582, 09-254855583 ကျောင်းသား၊ ရောင်း၊ ပြုတ်၊ သံပုံကျွန်း၊ စောင့်ကျွန်း(သို့) သောင်ဦးစီးကျွန်း၊ ပြင်းခူးကျွန်း၊ သုဌေးကျွန်း၊ ကျွန်းလှည့်ခရီး(၅)ရက် Hotel(package) - Apr 11

ရွှေကြေးစည် မှ မင်းရွှေစက်တော်/အလောင်းစက်ကသပ မင်းရွှေစက်တော်၊ မကျေး၊ မင်းဘူး၊ ကျောင်းစက်ရာ ဘုရားနံ့။ မြို့ကြီးစီးရီး

ရွှေလမ်းခရီး...မှ မေကြာစေတီဘုရားမှစတင်သည့် မင်းရွှေစက်တော်၊ မကျေး၊ မင်းဘူး၊ ကျောင်းစက်ရာ ဘုရားနံ့ (၁)ညအိပ်(၂)ညအိပ်

FUTURE Link INTERNATIONAL EDUCATION PROVIDER မှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့်

နိုင်ငံတကာပညာရေးပြပွဲနှင့် ပညာရေးဆွေးနွေးပွဲ ၂၀၂၀



- Free Air Ticket(or)Free Registrations Fees
Free MRT card
Free Medical Checkup

REGISTER NOW! 09 974162001, 09 965026006

22 FEB 2020(SATURDAY) - 09:00 AM TO 12:00 PM - PATHEIN ROOM, NOVOTAL YANGON MAX.

အိမ်နှင့်ခြံရောင်းရန်ရှိသည် - ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ဒဂုံတက္ကသိုလ်ရိပ်မွန်အိမ်ရာအတွင်း

မြေကွက်ရောင်းရန်ရှိသည် - ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်တွင် မင်းရဲကျော်စွာလမ်းအပေါ် (ပြည်ထောင်စုလမ်းနှင့် ကျန်စစ်သားလမ်းကြား)ပေအကျယ်အဝန်း (40' x 60')

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း - ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၇)ရပ်ကွက်၊ သုခ(၅၅)လမ်း၊ အမှတ် (၇၃)၊ (၂)ခန်းတွဲ RC (၇) ထပ် အဆောက်အအုံစီမံကိန်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာချက် - ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် - (၅/၆)၊ လူနေမှုရိက္ခာ

တော တောင် ခြောက် ခန်း လယ် ယာ နွမ်း ဧါ

ကြော်ငြာ

တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)လက်ရုံး/ဝန်ထမ်းတပ်များတွင် စစ်မှုထမ်းဆောင်ရန် အခြားအဆင့်အမျိုးသမီး စစ်မှုထမ်းများ အလိုရှိသည်

- ၁။ လျှောက်ထားသူသည်အောက်ပါအရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံရမည်-
 - (က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသား အိမ်ထောင်မရှိဖူးသူ(အပျို)ဖြစ်ရမည်။
 - (ခ) ၁-၄-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် အသက်(၁၈)နှစ်ပြည့်ပြီး အသက်(၂၅)နှစ်ထက် မကျော်လွန်စေရ။
 - (ဂ) အခြေခံပညာ အဋ္ဌမတန်းအောင်မြင်ပြီးသူ ဖြစ်ရမည်။
 - (ဃ) အရပ်(၅)ပေ(၂)လက်မ၊ပေါင်(၁၀၀)နှင့်အထက်ရှိရမည်။
(အထက်ပါအတိုင်း ကိုယ်အလေးချိန်သတ်မှတ်ထားသော်လည်း အသက်ငယ်ရွယ်သူများဖြစ် သဖြင့် ကိုယ်အလေးချိန်အား ခြွင်းချက်အနေဖြင့် စဉ်းစားပါမည်။)
 - ၂။ လျှောက်လွှာပုံစံများကို နီးစပ်ရာတပ်/ဌာနချုပ်များတွင် အခမဲ့ထုတ်ယူနိုင်ပြီး အောက်ပါစာရွက် စာတမ်းများနှင့်အတူ သက်ဆိုင်ရာတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ လူကိုယ်တိုင်သွားရောက် လျှောက်ထားရမည်-
 - (က) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား(မူရင်း)။
 - (ခ) အခြေခံပညာအဋ္ဌမတန်းအောင်မြင်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာ ကျောင်းထွက်လက်မှတ်(မူရင်း)နှင့် ဒီပလိုမာ/ဘွဲ့ရရှိပြီးသူများဖြစ်ပါက ဒီပလိုမာ/ဘွဲ့လက်မှတ်(မူရင်း)။
 - (ဂ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ် / တိုင်းဒေသကြီး / မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ စခန်း တစ်ခုခုမှ တစ်လအတွင်းရရှိသော ထောက်ခံစာ(မူရင်း)။
 - (ဃ) တစ်လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသော ပတ်စ်ပို့အရွယ် ရောင်စုံဓာတ်ပုံ (၃) ပုံ။
 - (င) အိမ်ထောင်စုဝင်စာရင်းမိတ္တူ။
 - (စ) မိဘ/အုပ်ထိန်းသူ၏ သဘောတူညီကြောင်း ထောက်ခံချက်။
 - ၃။ လျှောက်ထားသူများသည် အောက်ပါအတိုင်းလိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည်-
 - (က) လျှောက်လွှာ၊ သတ်မှတ်စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ ၈-၂-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၂-၃-၂၀၂၀ ရက်နေ့အတွင်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ လူကိုယ်တိုင် သွားရောက်လျှောက်ထားရမည်။
 - (ခ) ပဏာမရွေးချယ်ကြောင်း အကြောင်းကြားစာရရှိသူများသည် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လျှောက်ထားခဲ့သည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ သတင်းပို့ရမည်။
 - (ဂ) ရွေးချယ်ခံရသူများသည် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာဆေးစစ်ခြင်းကို ခံယူရမည်။
 - (ဃ) စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးစစ်အောင်မြင်သူများအား တပ်ဝင်စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး အခြေခံစစ်ပညာ သင်ကြားရန် သက်ဆိုင်ရာ လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းကျောင်းများသို့ ပို့လွှတ်ခြင်းခံရမည်။
 - ၄။ အခြေခံတပ်သားသစ်သင်တန်းကို ၄ လတက်ရောက်ရမည်။ သင်တန်းတက်ရောက်နေစဉ်ကာလ အတွင်း တပ်သားသစ်လစာ ၁၄၄၀၀၀/-ကျပ်ကိုခံစားခွင့်ပြုမည်။ သင်တန်းပြီးဆုံးပါက(တပ်သား အခြေခံလစာ ၁၅၀၀၀၀/-+ M.H.R.A ၁၀၀၀၀/- = ၁၆၀၀၀၀/-)ခံစားခွင့်ရရှိမည်။
 - ၅။ အခြေခံတပ်သားသစ်သင်တန်းတက်ရောက်နေစဉ်ကာလအတွင်း မိမိတာဝန်ထမ်းဆောင်လိုသည့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)လက်ရုံး/ဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့တစ်ခုခုသို့ ဆန္ဒပြုရွေးချယ်နိုင်ပြီး၊ သင်တန်းဆင်းပြီး သတ်မှတ်ချက် ကိုက်ညီပါက မိမိဆန္ဒပြုရွေးချယ်ထားသည့် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) လက်ရုံး/ ဝန်ထမ်း တပ်ဖွဲ့(သို့မဟုတ်) သင့်လျော်ရာလက်ရုံးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့ တစ်ခုခုတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။
- မှတ်ချက်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက နီးစပ်ရာ စစ်ဌာနချုပ်များတွင် စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်သည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ပြင်ဆင်ချိန်ရစေရန် MNL ပွဲစဉ် (၁၀) နှင့် (၁၁) ကို ရက်ပြောင်းလဲကျင်းပမည်



၂၀၂၀ ရာသီ MNL ပွဲစဉ်တစ်ခုကို တွေ့ရစဉ်။

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ မတ်လနောက်ဆုံးပတ်တွင် ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲ အာရှဇုန် ဒုတိယ အဆင့် ကစားရမည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ပြင်ဆင်ချိန်ပိုမိုရရှိစေရန် လက်ရှိကျင်းပနေသည့် MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲမှ ပွဲစဉ်အချို့ကို ရက်ပြောင်းလဲကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီသည် ပွဲစဉ်ပြောင်းလဲရန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်က မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် ကလပ်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ညှိနှိုင်းကာ ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရက်ပြောင်းလဲကျင်းပမည် MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပထမအကျော့ပွဲစဉ်များအနက် ပွဲစဉ် (၁၀) နှင့် (၁၁) ကို ရက်ပြောင်းလဲကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပွဲစဉ် (၁၀) ကို ယခင်သတ်မှတ်ထားသည့် မတ် ၁၄၊ ၁၅၊ ၁၆ ရက်အစား ဧပြီ ၄၊ ၅၊ ၆ ရက်၊ ပွဲစဉ် (၁၁) ကို ယခင်သတ်မှတ်ထားသည့် စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁ သို့

(၇၂)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနား တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၇၂)နှစ်မြောက် ချင်းအမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနားအား ချင်းပြည်နယ် ထန်တလန်မြို့ အမှတ်(၃) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဘောလုံးကွင်း၌ နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနား ကျင်းပပုံများကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV)၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရုပ်သံလိုင်း (NRC)၊ MITV၊ Channel-9၊ တိုင်းရင်းသား Up to Date Mizizima DVB၊ မြန်မာ့အသံ ရေဒီယိုအစီအစဉ်၊ Myanmar State Counsellor Office Facebook Page၊ NRPC Facebook Page၊ Ministry of Information Facebook Page၊ MRTV Facebook Page နှင့် Myanmar Digital News Facebook Page၊ Skynet DTH Facebook Page တို့တွင် ယင်းနေ့ နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်မှ စတင်၍ တိုက်ရိုက် (Live) ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲ အထောက်အကူပြု သင်ခန်းစာများ ဖော်ပြသွားမည်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ၂၀၂၀ပြည့်နှစ် မတ်လတွင် ကျင်းပမည့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအတွက် စာမေးပွဲအထောက်အကူပြုဘာသာရပ်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်မှစ၍ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် အောက်ပါအတိုင်း ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်သည်။

စဉ်	ဘာသာရပ်	ဖော်ပြမည့်ရက်
၁	မြန်မာစာ	၂၀-၂-၂၀၂၀
၂	အင်္ဂလိပ်စာ	၂၁-၂-၂၀၂၀
၃	သင်္ချာ	၂၂-၂-၂၀၂၀
၄	စိတ်ကြိုက်မြန်မာစာ	၂၃-၂-၂၀၂၀
၅	ဓာတုဗေဒ	၂၄-၂-၂၀၂၀
၆	ရူပဗေဒ	၂၅-၂-၂၀၂၀
၇	ဘောဂဗေဒ	၂၆-၂-၂၀၂၀
၈	ပထဝီဝင်	၂၇-၂-၂၀၂၀
၉	သမိုင်း	၂၈-၂-၂၀၂၀
၁၀	ဇီဝဗေဒ	၂၉-၂-၂၀၂၀

သတင်းစဉ်

ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

- မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံး ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းကျောင်း နေပြည်တော်၌ ဖွင့်လှစ် စာမျက်နှာ ၉
- JICM အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရေး နှစ်ဖက်အလုပ်အဖွဲ့ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဘုံသဘောတူညီချက် ရှစ်ချက်ရရှိ စာမျက်နှာ ၁၂
- တရုတ်နှင့် အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဆိုင်ရာ အထူးအစည်းအဝေး ကျင်းပမည် စာမျက်နှာ ၁၃

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ

၁၈ - ၂ - ၂၀၂၀

ဟားခါး	-၁	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ဟဲဟိုး	၃	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ပင်လောင်း	၅	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ရမ်ကလောင်း	၅	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
နမ့်စန်	၆	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
လွိုင်လင်	၆	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
တီးတိန်	၇	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မိုးကုတ်	၇	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

Uganda International 2020 ပြိုင်ပွဲတွင် သက်ထားသူဇာ ချန်ပီယံဆုကာကွယ်ရမည်



ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ၂၀၂၀ အိုလံပစ်ပြိုင်ပွဲဝင်ခွင့်ရရန် ကြိုးပမ်းနေသည့် မြန်မာကြက်တောင်အားကစားမယ် သက်ထားသူဇာသည် ယူဂန္ဓာနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် International Series ပြိုင်ပွဲဖြစ်သော Uganda International 2020 ပြိုင်ပွဲတွင် ချန်ပီယံဆုကာကွယ်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၃ ရက်အထိကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး သက်ထားသူဇာသည် ယူဂန္ဓာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိ လေ့ကျင့်နေပြီဖြစ်သည်။

ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်မည် သက်ထားသူဇာသည် ယင်းပြိုင်ပွဲ၏ လက်ရှိချန်ပီယံဖြစ်သောကြောင့် ဆီဒင် ၁ သတ်မှတ်ခံထားရပြီး ပထမအဆင့်တွင် မော်လ်ဒိုက်ကစားသမား ရာဇာနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ သက်ထားသူဇာသည် ယခုလအတွင်း ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ရရှိခဲ့သည့် ချန်ပီယံဆုများအတွက် ချန်ပီယံကာကွယ်ပွဲများ ဆက်တိုက်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး ယူဂန္ဓာပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် ကင်ညာနိုင်ငံ၌ ပြိုင်ပွဲ ထပ်မံယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၄ သို့

စေတနာအေး မေတ္တာအေး သစ္စာအေး ...
ထွန်းရွှေဝါ တိုင်းရင်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။